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REVISTA PRESEI 
 

 Protest al angajaţilor Şantierului Naval DMHI Mangalia 
Câteva sute de angajaţi ai Şantierului Naval DMHI Mangalia au participat, miercuri seară, la o acţiune de protest în 
centrul oraşului Mangalia, salariaţii fiind nemulţumiţi de tergiversarea negocierilor privind tranzacţia pachetului 
majoritar de acţiuni al societăţii. 
Reprezentanţii Sindicatului Liber Navalistul spun că protestul este motivat de situaţia incertă şi ambiguă cu care se 
confruntă de peste şase luni, cauzată de tergiversarea negocierilor privind tranzacţia pachetului majoritar de 
acţiuni al DMHI SA, fapt ce generează nemulţumiri în rândul salariaţilor societăţii la adresa conducerii Ministerului 
Economiei şi Guvernului în general. 
„Noi negociem de şase luni şi avem un dialog al surzilor. Noi le propunem şi ei nu ne refuză, dar ne spun că 
analizează. Ne-au făcut atâtea analize! Aşteptăm rezultatul lor, nu ştim dacă suntem bolnavi sau sănătoşi!”, a spus 
liderul sindicatului Navalistul, Laurenţiu Gobeajă. 
Oamenii mai sunt nemulţumiţi şi de amânarea, în mod repetat, a negocierilor colective privind salarizarea şi alte 
drepturi salariale, având în vedere faptul că în ultimii trei ani salariaţii DMHI nu au beneficiat de creşteri 
salariale.0:14 
„Majoritatea celor care protează astăzi sunt salariaţii societăţii, nu neapărat membri de sindicat, care au preferat 
să rămână în ţară şi nu să plece în afară să câştige un salariu decent. Noi vrem să câştigăm un salariu decent aici, şi 
asta vrem să le demonstrăm, atât actualului angajator, cât şi viitorului angajator. (…) Vrem să muncim şi să fim 
respectaţi pentru munca noastră, să fim respectaţi corespunzător, să avem salarii decente”, a mai spus Laurenţiu 
Gobeajă. 
Reprezentanţii SLN susţin că dacă problemele salariaţilor şantierului nu vor fi rezolvate, angajaţii vor merge să 
protesteze la Bucureşti, în faţa Ministerului Economiei. 
”În situaţia în care nu se vor aproba condiţiile de asociere dintre Şantierul Naval 2 Mai SA şi Damen, în cadrul 
şedinţei Adunării Generale Extraordinare a acţionarilor din 21/22 iunie, vom face demersurile necesare pentru 
organizarea unui protest Ia Bucureşti, în faţa Ministerului Economiei, în data de 28 iunie, între orele 12.00 şi 
15.00”, au adăugat reprezentanţii sindicaliştilor. 
Protestul de miercuri s-a desfăşurat în faţa Casei de Cultură din Piaţa Republicii din Mangalia, timp de aproximativ 
două ore, finalizându-se în jurul orei 19.00 fără incidente. 
 
În luna noiembrie a anului trecut, Damen Shipyards Group anunţa că a încheiat un contract cu Daewoo 
Shipbuilding & Marine Engineering (DSME) pentru achiziţionarea cotei sale majoritare în Daewoo Mangalia Heavy 
Industries (DMHI), se arată într-un comunicat postat pe site-ul Damen. 
Şantierul naval Mangalia, situat pe coasta de est a Mării Negre, are o suprafaţă de 980.000 de metri pătraţi, are 
trei uscătoare cu o lungime totală de 982 de metri şi un spaţiu de prindere de 1,6 kilometri. 
Şantierul naval Daewoo din Mangalia a fost înfiinţat în 1997 ca un joint-venture între Daewoo şi Şantierul Naval 2 
Mai Mangalia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Persoanele care vor refuza un loc de muncă oferit îşi vor pierde dreptul de a primi ajutor social 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, în calitate de for decizional, un proiect de lege potrivit căruia persoanele 
care vor refuza un loc de muncă îşi vor pierde dreptul de a mai primi ajutor social. 
Proiect de Lege pentru modficarea şi completarea Legii nr.416/2001 privind venitul minim garantat, iniţat de 5 
deputaţi ALDE, a fost adoptat cu 274 de voturi ''pentru'', 2 abţineri şi 4 voturi ''împotrivă''. 
"Refuzul unui loc de muncă oferit sau refuzul de a participa la serviciile pentru stimularea ocupării forţei de 
muncă şi de formare profesională oferite de agenţiile teritoriale pentru ocuparea forţei de muncă atrage 
încetarea dreptului la ajutorul social”, se arată în propunerea legislativă.-0:14 
Iniţiativa mai prevede că familia sau persoana singură poate solicita un nou drept după o perioadă de 12 luni de la 
data deciziei de încetare a dreptului la ajutorul social. 
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”Refuzul repetat de două ori al persoanelor apte de muncă din familiile beneficiare de ajutor social de a efectua 
activităţile sezoniere conduce la încetarea dreptului”, se mai menţionează în iniţiativa legislativă. 
Camera Deputaţiloreste for decizional, iniţiativa urmând să fie trimisă preşedintelui Klaus Iohannis pentru 
promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: În primele zile au fost subscrise titluri de stat Centenar în valoare de 80 milioane de lei  
Din ziua lansării - vineri, 15 iunie - până acum, au fost subscrise titluri de stat în valoare de 80 de milioane de lei în 
cadrul emisiunii Centenar, care se va închide pe 6 iulie, a declarat miercuri, la Guvern, ministrul Finanţelor, Eugen 
Teodorovici. 
„Principalul scop al acestei emisiuni este de a oferi un instrument de economisire pentru populaţie. Ministerul 
Finanţelor va lansa emisiuni similare periodic, până la consumarea plafonului indicativ anual aprobat, respectiv 4 
miliarde de lei pentru anul 2018”, a spus Eugen Teodorovici, la un briefing de presă. 
Întrebat dacă el, ca persoană fizică, a subscris titluri de stat, Teodorovici a spus că îşi va face mai întâi 
cumpărăturile, după care va lua astfel de unităţi „în funcţie de bugetul rămas”. 
Potrivit oficialului, titlurile de stat vor putea fi cumpărate prin aproximativ 220 de unităţi operative ale Trezoreriei 
Statului şi peste 5.500 de oficii poştale. „Valoarea maximă a subscrierilor pe investitor, pe fiecare emisiune, este 
de 100.000 de lei prin unităţile Trezoreriei Statului şi 100.000 de lei prin oficiile poştale, deci în total 200.000 de 
lei”, a spus Eugen Teodorovici. 
Titlurile pot fi cumpărate de către persoanele fizice rezidente care au împlinit vârsta de 18 ani la data efectuării 
subscrierii şi nu pot fi răscumpărate sau vândute până la scadenţă. 
Ministrul Finanţelor a mai precizat că veniturile obţinute din investirea în acest instrument „sunt neimpozabile, 
comparativ cu aplicarea unui impozit de 10% în cazul depozitelor bancare”. 
Subscrierile prin trezorerii se pot realiza atât în numerar, cât şi prin transfer bancar, iar subscrierile prin oficii 
poştale se pot realiza în numerar, cu costuri zero pentru investitori la subscriere si retragere în numerar. 
„Pentru serviciile prestate de către Compania Naţională Poşta Română, Ministerul Finanţelor va plăti un comision 
de 0,1% pentru efectuarea operaţiunilor legate de activitatea de vânzare a titlurilor de stat pentru populaţie 
aplicat la valoarea de închidere a emisiunii şi un comision de 0,1% pentru efectuarea plăţilor de dobânzi şi 
principal, aplicat la valoarea operaţiunilor efectuate către deţinătorii de titluri de stat”, a mai spus ministrul. 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a lansat vineri prima emisiune de titluri de stat în cadrul Programului Tezaur - 
ediţia Centenar. Titlurile au valoare de 1 leu, dobândă de 5% şi scadenţă la cinci ani şi sunt destinate exclusiv 
populaţiei, iar o persoană poate acumula cel mult 100.000 de unităţi. 
Potrivit prospectului de emisiune, prsoanele fizice pot cumpăra titluri de stat prin următoarele canale de 
distribuţie: 
- în perioada 15 iunie - 6 iulie 2018 de la unităţile operative ale Trezoreriei Statului unde au domiciliul fiscal 
- în perioada 15 iunie - 5 iulie 2018 prin reţeaua de oficii poştale ale Companiei Naţionale Poşta Română din 
mediul urban 
- în perioada 15 iunie - 4 iulie 2018 prin reţeaua de oficii poştale ale Companiei Naţionale Poşta Română din 
mediul rural. 
„Un investitor poate efectua, în cadrul perioadei de subscriere, una sau mai multe subscrieri în cadrul unei 
emisiuni, dar valoarea maximă cumulată a acestora nu poate depăşi plafonul valoric de 100.000 de lei, pentru 
subscrierile realizate intermediul unităţilor operative ale Trezoreriei Statului şi respectiv de 100.000 de lei pentru 
subscrierile realizate prin subunităţile poştale din reţeaua Companiei Naţionale Poşta Română SA”, precizează 
MFP. 
Titlurile de stat sunt în forma dematerializată, nu pot fi răscumpărate înainte de scadenţă, sunt netransferabile şi 
nu se tranzacţionează. Dobânda este anuală, plătibilă la termenele din prospectul de emisiune. 
„În cazul decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transferă moştenitorilor, care prezintă 
documentele legale ce atestă calitatea de moştenitori”, mai arată MFP. 
„Emisiunea de titluri de stat CENTENAR pune în prim plan investitorul român şi îi asigură o dobândă neimpozabilă 
mai bună decât cele oferite la depozitele bancare. Statul garantează 100% sumele depuse, dobânzile aferente şi 
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este corect să plătească pentru titlurile de stat destinate populaţiei la fel cum plăteşte şi pentru cele destinate 
pieţei financiare”, a declarat Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor. 
Potrivit MFP, „emiterea titlurilor de stat pentru populaţie va continua şi în lunile următoare, posibil şi cu alte 
maturităţi care urmează a fi stabilite în funcţie de evaluarea interesului pentru această primă emisiune, până la 
consumarea plafonului anual stabilit pentru anul 2018 la un nivel indicativ de 4 miliarde de lei”. 
Prospectul complet de emisiune, şi orice modificări ale acestuia, se publică 
pe www.mfinante.gov.ro, www.datoriepublica.mfinante.gov.ro, www.comunicatii.gov.roşi www.posta-
romana.ro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raport al Comisiei Europene: În ritmul actual, datoria publică a României va ajunge la 60% din PIB până în 
2028 
Deficitul bugetar se măreşte pe fondul reducerii taxelor, combinată cu creşterea cheltuielilor publice - este 
avertismentul transmis miercuri României de către Comisia Europeană, prin intermediul Isabelei Grilo, şeful 
Direcţiei Generale de Afaceri Economice şi Financiare a Comisiei Europene. 
În raportul prezentat la Bucureşti de oficialul european, în cadrul unei conferinţe de presă, se precizează şi o serie 
de nereguli cu privire la respectarea angajamentelor pe care România şi le-a asumat în scris. 
O primă neregulă ar fi faptul că atât bugetul pentru 2017, cât şi cel pentru 2018 vizează un deficit global de 
aproximativ 3% din PIB, în condiţiile în care regula privind deficitul - menţionată în cadrul fiscal-bugetar naţional - 
impune un deficit structural de 1% din PIB. 
Mai mult decât atât, cele două rectificări bugetare din 2017 au încălcat normele care interzic aplicarea unor 
creşteri ale plafoanelor de deficit global şi primar în cursul exerciţiului fiscal bugetar. De asemenea, au încălcat şi 
normele care interzic majorarea în anul fiscal-bugetar a cheltuielilor cu personalul şi a cheltuielilor publice totale, 
cu excepţia celor necesare la cofinanţarea fondurilor UE.-0:02 
Comisia a mai estimat şi că ponderea datoriei publice va creşte treptat, cu riscuri mari la adresa sustenabilităţii 
datoriei publice pe termen mediu. De fapt, în situaţia în care politicile actuale sunt menţinute, ponderea datoriei 
în PIB va ajunge la 60%, până în anul 2028. 
„În esenţă, problema este foarte simplă. Poate o economie să continue să-şi mărească deficitul, în condiţiile în 
care creşte deja într-un ritm rapid şi în condiţiile în care o parte a compoziţiei creşterii economice este foarte 
dezechilibrată către consum, nu către investiţii?”, a menţionat Isabela Grilo în cadrul conferinţei de presă. 
Conform estimărilor Fondului Monetar Internaţional (FMI), în momentul de faţă ponderea datoriei publice în PIB 
se situează la 37,8%. Dar, potrivit previziunilor, ponderea ar urma să crească la 39% în 2019, la 40% în anul 2020, 
apoi la 41% în anul 2021, 41,9% în 2022 şi la 42,7% în 2023. 
Din punctul de vedere al Comisiei, această posibilă evoluţie poate pune generaţiile următoare într-o situaţie 
foarte dificilă. „Deci, cumva, aceasta este o alegere între a consuma acum şi a consuma mai târziu. Este o alegere 
între generaţii. Vrem să punem viitoarele generaţii într-o situaţie în care, pe de o parte, să se confrunte cu lipsa 
invesiţiilor de acum, şi pe de altă parte cu consecinţele creşterii deficitului în fiecare an”, a avertizat Isabela Grilo. 
Nu în ultimul rând, în raport, Comisia Europeană a şi reclamat faptul că, în 2017, autorităţile nu au trimis 
Parlamentului o actualizare a strategiei fiscal-bugetare până la termenul legal de 15 august, ci în luna decembrie, 
subminând astfel rolul de orientare pe care strategia fiscal-bugetară pe termen mediu trebuie să îl aibă pentru 
buget. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat, în forma iniţială, modificările Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, după ce 
preşedintele Iohannis a cerut reexaminarea 
Plenul Senatului a adoptat miercuri, în procedură de urgenţă, proiectul de lege privind organizarea judiciară, în 
forma iniţială, prin care se înfiinţează o secţie specială pentru investigarea faptelor comisiei de magistraţi, 
respingând astfel cererea de reexaminarea a preşedintelui Klaus Iohannis. 
Senatul a adoptat Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, în urma cererii de reexaminare trimisă de 
preşedintele României către Parlamnent, cu 79 voturi "pentru", nicio abţinere şi 33 voturi împotrivă. 
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Senatorul USR, George-Edward Dircă, a venit cu mai multe amendamente pentru proiectul de lege, însă toate au 
fost respinse în plen. 
Senatoarea PNL, Aina Gorghiu a susţinut că nu înţelege graba cu care s-a introdus pe ordinea de zi.-0:15 
"Nu înţelegem graba cu care s-a introdus pe ordinea de zi a acestui raport. Au fost nu mai puţin de 19 puncte 
sesizate în cererea de reexaminare timisă de preşedinţia României către Parlament. Vă reamitesc de raportul 
GRECO, pe care l-aţi uitat. GRECO spune un lucru de mare bun simţ. Oamenii ăia care sunt nişte experti 
internaţionali, spun că nu au primit nicio informaţie convingătoare pentru înfiinţarea acestei secţii. Sigur, eu 
vorbesc la pereţi acum, de ce să fiţi atenţi, dacă domnul Dragnea a dictat, dumneavoastră executaţi. Mi-aş fi dorit 
ca în urma întâlnirii cu Comisia de la Veneţia să aşteptăm cel puţin raportul preliminar, care vine curând. Votul 
nostru de azi va fi împotrivă", a susţinut Gorghiu în plen. 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, proiectul de lege care modifică Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, 
în forma iniţială, respingând astfel cererea preşedintelui Klaus Iohannis de reexaminare a iniţiativei legislative. 
Deputaţii au adoptat proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004, privind organizarea 
judiciară cu 177 voturi " pentru", 74 " împotrivă" şi o abţinere. Opoziţia s-a împotrivit adoptării, solicitând 
retrimiterea la comisie, însă cererea a fost respinsă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a retrimis vineri Parlamentului, spre reexaminare, proiectul de modificare a Legii 
304/2004 privind organizarea judiciară. 
Potrivit sesizării transmise de preşedintele Klaus Iohannis, la articolul 7 din Legea nr. 304/2004, cu următorul 
cuprins: „(3) Configuraţia sălii de judecată trebuie să reflecte principiul egalităţii de arme în ceea ce priveşte 
aşezarea judecătorului, procurorilor şi avocaţilor”, este o dispoziţie lipsită de previzibilitate, contrar cerinţelor 
consrtituţionale. 
"Din formularea textului, nu este clar în ce măsură poziţia fizică a părţilor în sala de judecată afectează principiul 
egalităţii de arme, iar prin formularea generală, nu se deduce cu exactitate care este conţinutul sintagmei 
„configuraţia sălii de judecată” şi ce presupune o reconfigurare a sălilor de judecată folosite în prezent de 
instanţele din România astfel încât acestea să respecte principiul egalităţii de arme (...) După cum putem observa, 
textul art. 7 alin. (3) din legea transmisă la promulgare se referă la „aşezarea judecătorului, procurorilor şi 
avocaţilor”, neexistând nicio trimitere la aşezarea părţilor. Astfel, reglementarea acordă drepturi suplimentare 
persoanelor asistate de avocaţi faţă de cele care nu beneficiază de această asistenţă, realizându-se un regim 
juridic diferenţiat pentru părţile din proces", se arată în cererea de reexaminare. 
Cererea şefului statului face referire şi la art. I pct, care introduce un nou alineat la art. 16 din Legea nr. 304/2004, 
respectiv alin. (3), cu următorul cuprins: „Hotărârile judecătoreşti trebuie redactate în termen de cel mult 30 de 
zile de la data pronunţării. În cazuri temeinic motivate, termenul poate fi prelungit cu câte 30 de zile, de cel mult 
două ori”. 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, proiectul de lege care modifică Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, 
în forma iniţială, respingând astfel cererea preşedintelui Klaus Iohannis de reexaminare a iniţiativei legislative. 
Deputaţii au adoptat proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004, privind organizarea 
judiciară cu 177 voturi " pentru", 74 " împotrivă" şi o abţinere. Opoziţia s-a împotrivit adoptării, solicitând 
retrimiterea la comisie, însă cererea a fost respinsă. 
Senatul a fost for decizional pentru această propunere legislativă, iniţiativa urmând să se întoarcă nemodificată la 
preşedintele Klaus Iohannis pentru promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională anunţă oficial că a sesizat Comisia de la Veneţia 
Curtea Constituţională a sesizat miercuri Secretarul General al Consiliului Europei şi a Comisiei Europene pentru 
Democraţie prin Drept (Comisia de la Veneţia) în legătură cu un nou demers îndreptat împotriva CCR, adică 
scandalul iscat în cazul judecătorului Petre Lăzăroiu. 
"Plenul Curţii Constituţionale a României, întrunit la data de 19 iunie 2018, a hotărât, cu majoritate de voturi, 
sesizarea Secretarului General al Consiliului Europei şi a Comisiei Europene pentru Democraţie prin Drept 
(Comisia de la Veneţia) în legătură cu un nou demers îndreptat împotriva Curţii Constituţionale, care vizează, în 
concret, o anumită situaţie de fapt ce este de natură a crea presiuni cu privire la mandatul domnului judecător 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Petre Lăzăroiu, dar care urmăreşte, înainte de toate, delegitimarea deciziilor pronunţate de Curtea 
Constituţională în actuala sa componenţă. Textul scrisorii a fost trimis astăzi către organismele internaţionale mai 
sus menţionate", transmite CCR. 
 
Petre Lăzăroiu a anunţat, încă de duminică seara, că la începutul săptămânii Curtea Constituţională intenţionează 
să sesizeze Comisia de la Veneţia. 
"Cu toţii (n.r.: judecătorii CCR cu care a discutat) am ajuns la aceeaşi concluzie că trebuie să ies public pentru că şi 
dânşii au înţeles că există o stare de pericol. Iniţial am vrut în aceeaşi zi să sesizăm Comisia de la Veneţia. Am zis, o 
lăsăm pentru luni. Ne mai gândim", a declarat Petre Lăzăroiu, judecător CCR, la Antena 3.-0:13 
Petre Lăzăroiu, care a votat în favoarea revocării Laurei Codruţa Kovesi, a declarat vineri că fost căutat de 
consilierul prezidenţial Simina Lăzărescu, ce i-a spus că se pune în discuţie revocarea sa, după ce un ONG i-a cerut 
acest lucru preşedintelui Iohannis. 
Administraţia Prezidenţială a anunţat că Simina Tănăsescu se află în concediu de odihnă, iar discuţia a fost una 
pur teoretică pe marginea solicitării asociaţiei civice VeDem Just. Mai mult, sursa citată susţine că nu este 
implicată Administraţia Prezidenţială. 
Miercuri, Simina Tănăsescu a demisionat din funcţia de consilier prezidenţial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Simina Tănăsescu a demisionat din funcţia de consilier prezidenţial, în urma scandalului provocat de 
întâlnirea cu judecătorul CCR Petre Lăzăroiu 
Consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu a demisionat miercuri din funcţie, în urma întreg scandalului provocat 
de întâlnirea cu judecătorul CCR Petre Lăzăroiu. 
"În ultimele zile, în spaţiul public au apărut speculaţii cu privire la eventuale presiuni exercitate asupra unui 
judecător al Curţii Constituţionale, ca urmare a unei discuţii purtate de doamna Elena-Simina Tănăsescu cu 
domnul Petre Lăzăroiu. Administraţia Prezidenţială reiterează că nu au existat niciun fel de presiuni şi sunt 
complet neadevărate acuzaţiile aduse în acest sens. Având însă în vedere că este inadmisibil ca la nivelul opiniei 
publice să planeze orice suspiciune că ar fi fost posibilă o încercare de imixtiune în activitatea Curţii 
Constituţionale, pentru a nu prejudicia instituţia Preşedintelui României, doamna Elena-Simina Tănăsescu a 
înaintat astăzi, 20 iunie a.c., Preşedintelui Klaus Iohannis demisia din funcţia de consilier prezidenţial", informează 
Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă. 
Simina Tănăsescu a fost acuzată că a încercat să facă presiuni asupra judecătorului Curţii Constituţionale, Petre 
Lăzăroiu, căruia i-a spus că "are o sarcină ingrată", de a-i vorbi despre revocarea sa de la CCR, în acest sens fiind 
depusă o sesizare a unui ONG la Preşedinţie. 
La scurt timp după izbucnirea scandalului, Administraţia Prezidenţială a anunţat că în discuţia pe care Simina 
Tănăsescu a avut-o cu judecătorul CCR, nu a reprezentat Administraţia Prezidenţială. 
"Consilierul prezidenţial doamna Simina Tănăsescu s-a întâlnit joi, 14 iunie a.c., cu judecătorul Petre Lăzăroiu la 
sediul Facultăţii de Drept a Universităţii Bucureşti pentru a-i înmâna acestuia două cărţi de specialitate pe zona 
dreptului financiar. Menţionăm că în aceste zile consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu se află în concediu de 
odihnă tocmai pentru că desfăşoară activităţi didactice. În acest context, a avut loc o discuţie pur teoretică pe 
marginea solicitării asociaţiei civice VeDem Just, o discuţie tehnică, între doi profesionişti de drept constituţional, 
care nu a implicat în niciun fel instituţia Preşedintelui României. Drept urmare, sunt complet neadevărate şi 
nefondate orice fel de speculaţii sau insinuări cu privire la eventuale presiuni exercitate asupra judecătorului Petre 
Lăzăroiu", se arata în pozitia Administraţiei Prezidenţiale. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, referitor la întâlnirea dintre consilierul prezidenţial Simina 
Tănăsescu şi judecătorul CCR, Petre Lăzăroiu, că nu a existat nicio presiune asupra acestuia, iar comunicatul 
Administraţiei Prezidenţiale "conţinea tot ce a fost de spus". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Situaţie rară la Curtea Constituţională: Preşedintele Valer Dorneanu semnează o opinie separată pe Codul 
Penal 
Dispoziţiile din Codul penal privind întreruperea cursului termenului prescripţiei răspunderii penale prin 
îndeplinirea 'oricărui act de procedură în cauză' sunt lipsite de previzibilitate şi contrare principiului legalităţii 
incriminării, se arată în motivarea Curţii Constituţionale a României (CCR) care a decis că respectiva soluţie 
legislativă este neconstituţională. Trei judecători - Valer Dorneanu, Simona-Maya Teodoroiu şi Livia Stanciu - au 
avut altă opinie. 
Judecătorii Valer Dorneanu şi Simona-Maya Teodoroiu susţin, în opinia lor separată, că este dreptul exclusiv al 
legiuitorului de a stabili că îndeplinirea oricărui act de procedură în cauză întrerupe cursul termenului prescripţiei 
răspunderii penale.  
 
"Ca atare, este dreptul exclusiv al legiuitorului, în cadrul politicii penale a statului, de a stabili că îndeplinirea 
oricărui act de procedură în cauză întrerupe cursul termenului prescripţiei răspunderii penale, cu alte cuvinte de a 
lărgi sfera actelor de procedură care pot avea un asemenea efect. În temeiul art.126 din Constituţia României, 
revine instanţelor de judecată rolul de a interpreta şi aplica aceste prevederi de la caz la caz, în funcţie de 
condiţiile concrete ale speţei deduse judecăţii", precizează sursa citată.  
 
Curtea Constituţională a României (CCR) a decis, în aprilie, că soluţia legislativă din Codul penal care prevede 
întreruperea cursului termenului prescripţiei răspunderii penale prin îndeplinirea "oricărui act de procedură în 
cauză" este neconstituţională. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tariceanu vorbeste despre o sesiune extraordinara pentru adoptarea modificarilor aduse Codului Penal 
Presedintele Senatului, Calin Popescu Tariceanu, a declarat miercuri, ca cel mai probabil Parlamentul se va intruni 
intr-o sesiune extraordinara, pentru a adopta si modifcarile aduse Codului Penal. 
 
Calin Popescu Tariceanu a dat, miercuri, cateva declaratii de presa in Parlament, dupa ce a participat la sedinta 
Biroului Politic executiv al ALDE. 
Intrebat de jurnalisti daca mai reprezinta o urgenta adoptarea modificarilor aduse Codurilor Penale, in conditiile 
in care abia luna viitoare, in 18 iulie, judeca Curtea Constitutionala a Romaniei (CCR) sesizarea depusa de Inalta 
Curte de Casatie si Justitie (ICCJ) pe modificarile aduse Codului de Procedura Penala, liderul ALDE a raspuns 
afirmativ. 
"Da, pentru ca in afara de Codul de Procedura Penala, mai avem Codul Penal, avem toata munca pe care ne-am 
angajat sa o terminam in aceasta sesiune si, cel mai probabil o sa facem si sesiune extraordinara. O sa prelungim 
sesiunea de lucru", a declarat Tariceanu. 
 
Amintim ca ICCJ a decis, marti, sa sesizeze CCR in vederea exercitarii controlului de constitutionalitate, inainte de 
promulgare, asupra Legii pentru modificarea si completarea Legii 135/2010 privind Codul de Procedura Penala, 
precum si pentru modificarea si completarea Legii 304/2004 privind organizarea judiciara. 
Asta dupa ce luni Parlamentul a modificat Codul de Procedura Penala, dupa un simulacru de dezbatere de o ora. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PNL, USR şi PMP vor sesiza CCR asupra modificării Codului de procedură penală 
PNL, USR şi PMP vor sesiza Curtea Constituţională a României (CCR) în legătură cu proiectul de lege privind 
modifcarea Codului de procedură penală, a anunţat miercuri liderul deputaţilor liberali, Raluca Turcan. 
"Mâine (joi-n.r.) cel mai probabil vom depune această contestaţie pe Codul de procedură penală. Am anunţat că 
va fi un demers comun (USR, PMP şi USR- n.r). Trebuie înţeles faptul că în momente cheie este important ca 
oamenii politici să dea semnal de responsabilizare şi de susţinere reciprocă. Mutilarea Codului de procedură 
penală este un atac agresiv la adresa cetăţeanului de rând. Acest cod generează insecuritate pentru orice român 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-discuta-pe-18-iulie-sesizarea-iccj-in-legatura-cu-amputarea-codului-de-procedura-penala-1518253
http://www.ziare.com/florin-iordache/justitie/parlamentul-a-modificat-codul-penal-dupa-un-simulacru-de-dezbatere-de-o-ora-usr-de-azi-romania-e-un-rai-al-infractorilor-video-1517985


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
din această ţară, cum ar putea reprezentanţii politici din opoziţie să nu reacţioneze umăr la umăr la acest asalt", a 
declarat liderul deputaţilor PNL, Raluca Turcan, la Parlament. 
Preşedintele USR, Dan Barna a anunţat că, în aceste momente, solidaritatea partidelor de opoziţie este necesară. 
"În momentul de faţă solidaritatea întregii societăţi, cetăţeni, partide de opoziţie este fundamentală. Miza pentru 
România este să scăpăm de această guvernare care în momentul de faţă ne târăşte afară din Europa", a afirmat 
preşedintele USR, Dan Barna.-:16 
Şi preşedintele PMP, Eugen Tomac a precizat că trebuie ca partidele din opoziţia să fie unite în demersul acesta. 
"Suntem obligaţi să acţionăm unitar. Asta aşteaptă şi cetăţenii, ca partidele de opoziţie să dea dovadă de 
maturitate şi să acţioneze unitar în momente cheie", a explicat Tomac. 
Liberalii au anunţat încă de la plenul de luni, unde deputaţii au dezbătut şi votat iniţiativa legislativă, că PNL va 
sesiza CCR asupra modificările aduse Codului de procedură penală. 
Camera Deputaţilor a adoptat luni, în calitate de for decizional, proiectul de lege privind Codul de procedură 
penală, prin care procurorii vor avea interdicţie de a da informaţii în timpul urmăririi penale a unor persoane, 
după ce Comisia pentru legile justiţiei a dat în aceeaşi zi raport favorabil acestei iniţiative. 
Proiectul pentru modificarea şi completarea Legii nr.135/2010 privind Codul de procedură penală a fost adoptat 
de Camera Deputaţilor cu 175 de voturi "pentru", 78 voturi "împotrivă" şi o abţinere.PNL a anunţat încă de luni că 
va sesiza CCR în legătură cu modificările Codului de procedură penală. 
Opoziţia a protestat în plen privind adoptarea acestei legi, cerând în nenumărate rânduri retrimiterea la comisie, 
declarând abuzivă aprobarea legii, din moment ce comisia a dat raport în aceeaşi zi, în plen parlamentarii 
neprimind imprimat acest raport. 
PNL a solicitat retrimiterea la comisie a acestui proiect de lege pentru modificarea Codului de procedură penală, 
deoarece votul s-a încheiat cu câteva minute înaintea dezbaterilor, raportul nefiind încă tipărit şi distribuit. 
Cererea de retrimitere la comisie a fost însă repinsă de majoritatea PSD-ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ilegalitatile CCR au fost dovedite! Gasita vinovata. De patru ori 
Pentru a patra oara intr-un an calendaristic, Curtea Constitutionala a Romaniei este gasita vinovata de 
o instanta de judecata din Romania pentru incalcarea unor drepturi fundamentale prevazute in Constitutie. 
Pentru a patra oara o instanta de judecata confirma faptul ca CCR este o institutie abuziva. 
 
Curtea de Apel Bucuresti a decis, in prima instanta, ca Hotararea nr. 1/2017 a Curtii Constitutionale este ilegala si 
trebuie anulata, adica acea hotarare prin care majoritatea judecatorilor i-a dat lui Valer Dorneanudreptul sa 
cenzureze dupa bunul plac opinii separate si concurente care sa nu mai fie publicate nici pe site-ul CCR si nici in 
Monitorul Oficial. 
Hotararea 1 a fost emisa pentru a bloca publicarea opiniei separate a judecatoarei Livia Stanciu la Decizia 
304/2017 si opinia concurenta a Liviei Stanciu la Decizia 392/2017. Instanta CAB obliga CCR nu numai sa anuleze 
Hotararea 1, ci si sa republice cele doua decizii si pe site-ul Curtii, si in Monitorul Oficial cu tot cu opiniile 
cenzurate. 
Decizia nr. 392 a solutionat exceptia ridicata de Bombonica Dragnea in chiar procesul care ar trebui sa ajunga 
astazi la verdictul in prima instnata. Livia Stanciu a explicat in acea opinie ca CCR comite un abuz atunci cand se 
transforma in legiuitor pozitiv si impune Parlamentului sa stabileaca un prag sub care fapta de abuz in serviciu sa 
nu mai fie infractiune. 
 
Iata vorbele scrise de Livia Stanciu care trebuiau blocate cu orice pret: "Practic, Curtea se substituie 
Parlamentului, si, bazandu-se pe considerente de principiu ale unei decizii de admitere careia ii atribuie un alt sens, 
reconfigureaza reglementarea 39 infractiunii de abuz in serviciu. 
 
Decizia de inadmisibilitate pronuntata de Curte trebuia sa cuprinda doar considerentele care explica solutia de 
inadmisibilitate, respectiv lipsa de competenta a Curtii Constitutionale, care nu se poate substitui legiuitorului 
primar sau delegat. Considerentele suplimentare pe care le-am evidentiat determina o interferenta nepermisa 
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(chiar de catre Curte prin solutia pronuntata) in competentele altor autoritatipublice, intrucat stabilesc o conduita 
a autoritatilor care s-ar fi sustinut printr-un alt dispozitiv decat cel pronuntat. (...) 
Instantele constitutionale, indiferent de rolul pe care il au sau si-l asuma la un moment dat, mai mult sau mai 
putin activ, nu pot deveni legiuitori. Curtile Constitutionale nu fac politica legislativa, nu creeaza legi, ele doar 
asigura suprematia Constitutiei in limitele competentei date de legiuitorul constituant". 
 
Devoalarea unui abuz al CCR a fost blocata prin alt abuz, sanctionat acum de instanta. 
 
Din punctul de vedere al dreptului, avocata Elenina Nicut, care a reclamat CCR, si judecatoarea Adriana Bratu, 
care a luat decizia, au facut istorie. O judecatoare tanara si cu o atitudine care m-a impresionat in sala de 
judecata: politicoasa si modesta, rabdatoare si empatica, calitati adesea confundate in Romania cu slabiciunea, 
dar in spatele carora sta, iata, un profesionalism impecabil, verticalitate si un curaj demn de un inalt magistrat al 
Romaniei. 
 
Cat despre Elenina Nicut, ea este cosmarul Curtii Constitutionale, pe care o invinge pe linie de un an de zile. Ca 
urmare a demersurilor ei de inalt profesionalism, in ultimul an, 7 judecatori de la Tribunalul Municipiului 
Bucuresti si Curtea de Apel Bucuresti au decis ca judecatorii CCR au comis diferite abuzuri. 
 
1. O instanta a Curtii de Apel Bucuresti a aratat anul trecut ca Hotararea 1 este de "o vadita nelegalitate" si 
enumera prevederile din Legea 47 si din Regulamentul CCR pe care le incalca aceasta. Mai mult decat atat, 
potrivit instantei CAB, prin Hotararea 1/2017, CCR incalca insasi Constitutia, mai precis art 31 din legea 
fundamentala. 
 
2.Tribunalul Municipiului Bucuresti a decis in prima instanta si apoi Curtea de Apel Bucuresti a stabilit prin 
hotarare definitiva ca CCR a incalcat dreptul constitutional la libera informare al unui cetatean roman. Mai precis, 
CCR a refuzat sa imi remita inregistrarea unei sedinte de judecata, legata tot de dosarul Bombonica Dragnea. 
Exista suspiciunea ca in cazul acelei decizii ar fi fost comis un fals pe care doar audierea inregistrarii il poate 
clarifica. 
 
Din acest motiv sau nu, CCR, instanta care pretinde executarea imediata si fara cracnire a deciziilor sale, persista 
in acest refuz, incalca decizia definitiva a CAB pronuntata pe 30 mai 2018, continua sa imi lezeze dreptul 
constitutional. Suntem in a 52-a zi de incalcare de catre CCR a unei hotarari judecatoresti. 
 
4. TMB a stabilit ca CCR a incalcat dreptul constitutional la libera informare al Eleninei Nicut prin refuzul de a-i 
remite opiniile separate si concurente ale Liviei Stanciu in Decizile 304 si 392. 
 
5.Miercuri, 20 iunie, instanta CAB a stabilit ca Hotatarea 1 a CCR este ilegala si trebuie anulata. 
 
In cursul acestor procese, CCR a avut o conduita la fel de lamentabila ca aceea care a generat aceste cauze, 
invocand repetat o exceptie de neconstitutionalitate la Legea contenciosului administrativ. Adica CCR a pretins 
instantei de judecata sa ii trimita legea contenciosului pe care sa o hacuiasca dupa bunul plac astfel incat sa nu-i 
fie aplicabila. 
 
Deci CCR a pretins nici mai mult nici mai putin decat sa se autojudece.Reprezentanta CCR a avut ca singur 
argument: faptul ca nicio instanta de judecata nu are dreptul sa judece CCR nici macar sub aspectul actelor 
administrative. Adica argumentul dictaturii si dispretului fata de egalitate in fata legii, principiu constitutional. 
 
Aceasta lunga serie de ilegalitati ale CCR constatate de instantele de judecata arata pe de-o parte o reala 
emancipare a instantelor din Romania. Judecatori tineri, curajosi, cu stiinta de carte sunt dispusi sa darame 
mituri si sa arate ca "imparatul" Constitutiei e gol. Ceea ce reprezinta un imens pas inainte. 
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Pe de alta parte, insa, daca la aceste abuzuri ale CCR instantele de judecata au putut sa ajunga si sa le 
sanctioneze, la abuzurile din deciziile jurisdictionale ale Curtii nu poate ajunge nimeni. Acele abzuri sistematic 
denuntate de Livia Stanciu in opinii separate si concurente care, din fericire, macar nu vor mai putea fi cenzurate. 
 
Asa cum incalca legea contencionsului administrativ, asa cum incalca Legea 544, la fel CCR incalca Constitutia 
Romaniei, propria lege de functionare, tratatele la care Romania e parte si reconfigureaza tara aceasta pe care o 
transforma intr-un "penalistan" parlamentar, republica parlamentara fara voia cetatenilor sai. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Inspecţia Judiciară îl acuză pe Augustin Lazăr că a încălcat codul deontologic al magistraţilor 
Inspecţia Judiciară îl acuză pe procurorul general, Augustin Lazăr, de încălcarea codului deontologic al 
magistraţilor, după ce i-a numit pe parlamentarii din comisiile speciale "inculpaţi de rang înalt", raportul fiind 
înaintat Secţiei pentru procurori a CSM. 
"Apreciem că există indicii cu privire la încălcarea de către domnul procuror general Augustin Lazăr a obligaţiilor 
deontologice stabilite prin dispoziţiile art. 17 din Codul Deontologic al Judecătorilor şi Procurorilor", se arată într-
un raport prezentat miercuri seară de Antena 3. 
Sesizarea din oficiu a Inspecţiei Judiciare cu privire la încălcarea de către procurorul general Augustin Lazăr a 
obligaţiilor deontologice stabilite conform art. 17 din Codul Deontologic al judecătorilor şi procurorilor s-a 
înregistrat pe 23 martie 2018. 
Declaraţiile lui Augustin Lazăr au fost făcute pe 8 decembrie 2017. 
"Noi suntem îngrijoraţi şi societatea civilă e îngrijorată. Trebuie transparenţă şi să se funcţioneze în mod legal. (...) 
În tot cursul anului 2017, Ministerul Public şi în general instituţiile din justiţie au format obiectul unor atacuri 
concentrice, ele s-au văzut. Am folosit expresia «hărţuit» pentru că am găsit-o în raportul de la Geneva, unde scrie 
«Procurorii din DNA sunt hărţuiţi prin campanii media, prin chemarea în faţa unor comisii speciale». Dar acolo 
cine îi convoacă? Nişte inculpaţi de rang înalt, care vor ca discuţiile să aibă loc în alt mediu în afară de cel judiciar. 
Procurorii sunt invitaţi să dea seama într-un mediu care nu e judiciar. Am folosit această expresie pentru ca o 
foloseşte nu numai redactorul acestui raport, ci o vedem noi din ceea ce vedem noi prin atacuri media şi alte acte 
care sunt evident neprietenoase procurorilor, cum ar fi aceea să scoatem cuvântul «independent» din textul legii 
privind statutul şi care într-o manieră subtilă, dar dubioasă a dorit evident să îndepărteze statutul procurorului de 
statutul de magistrat şi să-l ducă în zona Executivului", a declarat, la acea vreme, procurorul general al României. 
Secţia de procurori a Consiliului Superior al Magistraturii va decide dacă Augustin Lazăr va fi sau nu sancţionat 
disciplinar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM au amânat pronunţarea în cazul Laurei Codruţa Kovesi pentru 27 iunie 
Secţia pentru procurori a decis, miercuri, să amâne pentru 27 iunie pronunţarea privind acţiunea disciplinară 
exercitată de Inspecţia Judiciară împotriva Laurei Codruţa Kovesi. Şefa DNA este anchetată pentru că a refuzat să 
se prezinte la Comisia specială de anchetă a Parlamentului. 
Secţia pentru procurori a CSM a amânat, pentru 27 iunie, pronunţarea în cazul Laurei Codruţa Kovesi, potrivit 
unor surse din cadrul Consiliului. 
Inspecţia Judiciară a exercitat, în luna aprilie, o acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. Raportul Inspecţiei a fost transmis 
Secţiei pentru Procurori a CSM. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
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rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, la acea 
vreme, printr-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută sesizarea privind finanţarea activităţii partidelor politice 
Curtea Constituţională ar urma să discute joi sesizarea PNL şi USR asupra modificării Legii 334/2006 privind 
finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor electorale. Este pentru a doua oară când CCR trebuie să se 
pronunţe asupra acestei legi, care a mai fost contestată de către partidele de opoziţie, a fost declarată 
neconstituţională de către Curte şi apoi reexaminată în Parlament, scrie News.ro. 
Sesizarea asupra acestui act normativ a fost făcută la CCR în 15 mai de căre deputaţii PNL şi USR, care spun că 
legea -  declarată neconstituţională de către Curte - a fost reexaminată de către Parlament cu încălcarea unei 
decizii a Curţii Constituţionale din 2017. 
Parlamentarii PNL şi USR spun în sesizare că opţiunea legiuitorului de a legifera în materia în care Curtea 
Constituţională a admis o sesizare de neconstituţionalitate cu privire la o lege în ansamblul său presupune 
parcurgerea tuturor fazelor procesului legislativ prevăzut de Constituţie şi de regulamentele celor două Camere 
ale Parlamentului, iar actul normativ a fost adoptat cu încălcarea acestei decizii a CCR. 
De asemenea, semnatarii sesizării mai arată că a fost încălcat principiului supremaţiei Constituţiei şi respectării 
legii şi că expunerea de motive a fost greşită încă de la depunerea proiectului. 
"Justificarea extrem de sumară prevăzută în expunerea de motive nu are nicio legătură cu obiectul reglementării, 
iar abrogarea propusă urma să aducă modificări importante în privinţa beneficiarilor legii, constând în obligarea 
organizaţiilor minorităţilor naţionale care au obţinut câte un singur mandat să îndeplinească toate îndatoririle 
legale care revin partidelor politice şi altor organizaţii ale cetăţenilor care au obţinut numere mai mari de 
mandate. Această necorelare dintre expunerea de motive şi obiectul de reglementare real al propunerii 
legislative, care subzistă şi în raport cu forma finală a acesteia, fiind neremediată până la data adoptării, 
reprezintă o gravă încălcare a dispoziţiilor art. 6 şi art. 32 din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică 
legislativă pentru elaborarea actelor normative", spun deputaţii PNL şi USR. 
Ei mai arată că abrogarea unui mare număr de alineate care prevedeau separat sancţiunea aplicabilă în anumite 
situaţii, corelată cu modificarea articolului referitor la sancţiunile contravenţionale în sensul renunţării la 
trimiterile către alte texte din lege în favoarea reluării în scris a descrierii faptelor respective, încalcă mai multe 
articole din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative, precum 
şi principiul calităţii legii, fiind introduse mai multe texte cu exprimări interpretabile. 
Camera Deputaţilor a adoptat pe 9 mai modificarea legii privind finanţarea partidelor politice, reexaminată în 
urma deciziei Curţii Constituţionale. În noiembrie 2017, CCR a decis că legea - care permitea partidelor să păstreze 
sumele primite ilegal în campanii - este neconstituţională. Şi atunci, CCR a fost sesizată de către parlamentarii 
USR, PMP şi PNL. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Curtea Constituţională discută joi sesizarea ÎCCJ privind legea pentru combaterea terorismului 
Judecătorii CCR discută, joi, sesizarea făcută de ÎCCJ referitoare la legea pentru combaterea terorismului, 
judecătorii Înaltei Curţi apreciind că încalcă standardele de claritate, precizie şi previzibilitate consacrate în 
jurisprudenţa Curţii Constituţionale. 
"Secţiile Unite ale Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, legal constituite, prin Hotărârea numărul 4 din 24 mai, au 
sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii 535/2004 privind prevenirea şi combaterea terorismul", se precizează în comunicatul ÎCCJ din 
24 mai 2018. 
Judecătorii ÎCCJ apreciază, în sesizarea Curţii cu privire la dispoziţiile articolului I punctul 1, punctul 26, punctul 28, 
punctul 31 şi punctul 43 din Legea pentru modificarea şi completarea Legii 535/2004 privind prevenirea şi 
combaterea terorismului, că prin caracterul neclar şi imprecis, precum şi prin incertitudinile pe care le creează în 
materia competenţei de judecată în primă instanţă, încalcă standardele de claritate, precizie şi previzibilitate 
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consacrate în jurisprudenţa Curţii Constituţionale, contravenind articolului 1 alineatul 5 din Constituţie în 
componenta sa referitoare la calitatea legii. 
ÎCCJ precizează că normele de incriminare privind actele de terorism cuprinse în articolul 32 alineatul (1) şi (3) din 
Legea 535/2004, în forma modificată, care încorporează cerinţa ca fapta să fie săvârşită "în condiţiile articolului 
1", nu definesc actele de terorism ca acte care, prin natura sau contextul lor, au potenţialul de a aduce atingere 
gravă unei ţări sau unei organizaţii internaţionale, ci ca acte care "prezintă pericol public, afectează viaţa, 
integritatea corporală sau sănătatea oamenilor, ansamblul relaţiilor sociale, factorii materiali, relaţiile 
internaţionale ale statelor, securitatea naţională sau internaţională". 
Proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.535/2004 privind prevenirea şi combaterea 
terorismului a fost adoptat de Camera Deputatilor, în calitate de for decizional, pe 16 mai 2018, cu 241 de voturi 
”pentru”, 18 ”contra” şi şapte abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă, aşteptată să pronunţe astăzi soluţia în dosarul lui Liviu Dragnea 
Instanţa supremă este aşteptată să pronunţe, joi, soluţia în dosarul DGASPC în care liderul PSD, Liviu Dragnea, 
este acuzat de fapte de corupţie alături de fosta sa soţie, Bombonica Prodana. Decizia nu va fi definitivă. 
La ultimul termen, procurorii au cerut închisoare cu executare pentru toţi inculpaţii din dosar. În cazul lui Liviu 
Dragnea, DNA a solicitat până la 7 ani şi 6 luni de detenţie, dar şi anularea suspendării pedepsei din dosarul 
Referendumului. 
În ceea ce o priveşte pe fosta soţie a lui Liviu Dragnea, procurorii au renunţat la acuzaţii, întrucât aceasta a achitat 
prejudiciul. 
Potrivit procurorilor, "în perioada iulie 2006 - decembrie 2012, Dragnea Nicolae Liviu, în calitate de preşedinte al 
Consiliului Judeţean Teleorman, respectiv de preşedinte al organizaţiei judeţene a unui partid politic, cu intenţie, 
a determinat-o pe inculpata Alesu Floarea, la acea vreme director executiv al Direcţiei Generale de Asistenţă 
Socială şi Protecţia Copilului Teleorman să îşi încalce atribuţiile de serviciu prin menţinerea în funcţie şi implicit 
plata drepturilor salariale pentru două angajate ale aceleiaşi instituţii. În realitate cele două persoane şi-au 
desfăşurat activitatea la sediul organizaţiei judeţene Teleorman a partidului politic al cărui preşedinte era 
suspectul Dragnea Nicolae Liviu, aspect cunoscut de acesta din urmă".0:14 
Astfel, precizează DNA, persoanele angajate formal au primit în total suma de 108.612 lei, sumă cu care Direcţia 
Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman s-a constituit parte civilă în procesul penal. Şi fosta 
soţie a liderului PSD este judecată în această cauză. 
În ceea ce o priveşte pe Bombonica Prodana, procurorii spun că “în perioadele 3 martie - 1 august 2008 şi 3 iulie 
2009 – 1 august 2010, în calitate de coordonator al Complexului de servicii destinate copilului şi familiei şi în 
calitate de şef Serviciu secretariat din cadrul DGASPC Teleorman, prin încălcarea cu ştiinţă atribuţiilor de serviciu, 
deşi a cunoscut faptul că două subordonate, încadrate în funcţia de referent la instituţiile pe care le conducea, nu 
s-au prezentat la serviciu şi nu au respectat prevederile contractului individual de muncă şi fişa postului, nu a 
întreprins niciun demers de sancţionare a persoanelor respective”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Politico.eu: Liviu Dragnea, noua durere de cap "iliberală" a Bruxelles-ului 
Publicaţia Politico scrie despre Liviu Dragnea, preşedintele PSD, că, deşi nu este premier, este cel care conduce, 
fiind considerat cel mai puternic politician din ţară. Totodată, publicaţia notează că există temeri, în plan intern şi 
la Bruxelles că îşi conduce ţara în aceeaşi direcţie "iliberală". 
"Liviu Dragnea, preşedintele Partidului Social-Democrat (PSD), conduce ţara fără a fi prim-ministru, precum 
Jarosław Kaczyński din Polonia. Şi există temeri, în plan intern şi la Bruxelles că îşi conduce ţara în aceeaşi direcţie 
"iliberală" ca şi Polonia ori Ungaria lui Viktor Orban", scrie Politico.eu. 
Politicianul respinge discuţia despre vreo asemănare cu liderul Partidului de Drept şi Justiţie (PiS) din Polonia, 
spunând într-un interviu pentru Politico: "Nu îl cunosc pe domnul Kaczynski, aşa că nu ştiu dacă există o 
asemănare între noi. Eu sunt eu, la fel ca orice lider politic este propriul om". 
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"Dacă Dragnea va deveni cu adevărat următoarea durere de cap illiberală a Bruxellesului va depinde foarte mult 
de modul în care se desfăşoară evenimentele în următoarele săptămâni. După ce a condus partidul la o victorie cu 
45% în alegerile parlamentare din 2016, Dragnea a forţat demisia a doi prim-miniştri, a promovat o controversată 
revizuire a sistemului de justiţie şi a înfuriat alţi politicieni români sugerând ca ţara să urmeze exemplul privind 
Israelul al preşedintelui SUA, Donald Trump, şi să mute ambasada la Ierusalim. Dragnea - care nu poate ocupa 
funcţia de prim-ministru din cauza unei condamnări la închisoare cu suspendare pentru o încercare de a frauda un 
referendum în 2012 - se confruntă cu noi acuzaţii de corupţie, iar Curtea Supremă din România ar urma să se 
pronunţe joi în acest caz", mai arată sursa citată.-0:13 
Publicaţia aduce în discuţie şi decizia CCR privind emiterea decretului de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, dar şi 
posibila suspendare a preşedintelui, în contextul refuzului de a emite decretul. 
"Există potenţialul [ca România să adopte o direcţie iliberală]", a declarat Paul Ivan, analist politic la Centrul de 
Politici Europene. "Există elemente care indică în această direcţie". 
La un miting recent al PSD, Dragnea a acuzat ceea ce el numeşte "statul paralel" - pe care îl defineşte drept o 
conspiraţie a serviciilor de informaţii, ofiţerilor de poliţie, funcţionarilor vamali, autorităţilor financiare, a 
procurorilor şi judecătorilor - că încerca să doboare guvernul PSD. 
"Să nu credeţi că doar demnitarii sunt ţinte", a spus el mulţimii. "Puteţi deveni toţi ţintele acestui sistem 
respingător", a spus el. Ca răspuns, mulţimea a aclamat: "Liviu Dragnea nu renunţa, noi suntem alături de tine!", 
scrie Politico. 
"În vârstă de 55 de ani, cu păr gri şi o mustaţă dichisită, Dragnea prezidează camera inferioară a Parlamentului 
României dintr-un birou impunător aflat în clădirea ridicată de dictatorul Nicolae Ceauşescu. Spre deosebire de 
unii dintre predecesorii săi din fruntea PSD, care uneori foloseau retorica elevată pentru a-şi transmite mesajele, 
Dragnea se prezintă ca un om al poporului, vorbind un limbaj uşor de înţeles de către electoratul PSD din zonele 
rurale ale României. În pofida condamnării sale care îl împiedică să fie prim-ministru, Dragnea rămâne cel mai 
puternic politician din ţară", arată publicaţia. 
Dragnea spune că unul dintre lucrurile de care este mândru este acela că nu a fost niciodată membru al Partidului 
Comunist: "Unii dintre noi erau mai nebuni şi nu voiau". 
"Înainte de Revoluţia din 1989, a studiat ingineria transporturilor la Bucureşti. La începutul anilor '90, a intrat în 
afaceri pornind un bar într-un sat. "Mi-am luat soarta în propriile mâini", a spus el. "Eram foarte tânăr, în jur de 20 
şi ceva de ani." În 1996, el conducea diverse afaceri, inclusiv un hotel într-un mic oraş din sudul României şi avea 
aproape 1000 de oameni angajaţi. Într-o zi, în timp ce îşi împinge un cărucior în care se afla fiica sa, a observat cât 
de greu ea se zgâlţâia, pentru că trotuarul era stricat. "Am luat-o în braţe şi mi-am spus că era imposibil să nu 
găsim pe cineva care să facă oraşul mai curat şi mai bine administrat", şi-a reamintit el. Acesta a fost momentul în 
care a decis să intre în politică, a spus el. În scurt timp îşi conducea judeţul natal, Teleorman, din sudul României", 
scrie Politico. 
Publicaţia vorbeşte şi despre modificările aduse legilor Justiţiei, dar şi acuzaţiile că acestea ar fi făcute cu dedicaţie 
pentru Dragnea. Liderul PSD neagă însă: "Suntem interesaţi de respectarea drepturilor şi libertăţilor 
fundamentale ale oamenilor. (...) Vrem ca fiecare cetăţean din România să aibă un proces echitabil, iar dreptul la 
apărare şi prezumţia de nevinovăţie să fie garantate". 
Dragnea afirmă că nu există nici un motiv pentru Bruxelles să fie preocupat. "Condusă de PSD, România respectă 
cu stricteţe principiile europene, se conformează intereselor europene, dar - ca orice ţară din UE - se gândeşte la 
propriile sale interese ca parte a interesului comun". 
"După mai bine de un deceniu de la aderarea la UE, România nu mai gândeşte ca o ţară candidată şi nu ar trebui 
tratată ca una. (...) E o ţară conştientă de drepturile sale, care doreşte să se implice în luarea deciziilor şi să se 
bucure de toate beneficiile unui stat membru, respectând în acelaşi timp normele UE. Cred că pentru UE este mai 
bine să aibă un partener direct, dar onest, şi previzibil, decât un partener mut şi frustrat" , a declarat Liviu 
Dragnea. 
Preşedintele PSD a afirmat că nu este deranjat că nu este prim-ministru şi a afirmat că acuzaţiile că premierul 
Viorica Dăncilă ar fi marioneta lui sunt foarte ofensatoare. "În general, nu am nici o frustrare", a spus el. "Eu 
trăiesc în realitate". 
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"Anul viitor, ţara va alege un nou preşedinte, funcţie pentru care Dragnea este eligibil. El a spus că partidul său va 
decide pe cine să propună anul viitor. Între timp, accentul ar trebui să se pună pe ceea ce aşteaptă românii: noi 
autostrăzi, un sistem de sănătate mai bun, salarii şi pensii mai mari", scrie Politico. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MOŢIUNEA de cenzură "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă naţională!", depusă de PNL în 
Parlament în timpul protestelor  
Liberalii au depus, miercuri, moţiunea de cenzură, intitulată "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă 
naţională!", în timpul protestelor din Parlament. PNL critică Exectivul pentru rata record a inflaţiei, de 5.4%, 
creşterea ROBOR şi tentativă de subordonare politică a magistraţilor. 
"Indicatorii statistici din acest an spun aproape totul despre incompetenţa vădită a acestui guvern! Guvernul 
Dăncilă poate fi numit, pe bună dreptate, guvernul scumpirilor! Inflaţia, adică ritmul de creştere a preţurilor de 
consum, a ajuns la 5,4%, fiind la cel mai ridicat nivel din ultimii 5 ani. (...) ROBOR, indicatorul de referinţă pentru 
dobânzile la creditele bancare, a ajuns la aproape 3%, adică la cel mai ridicat nivel din ultimii patru ani, 
determinând creşteri importante ale ratelor bancare pentru tinerii care au credite. În unele cazuri ratele au ajuns 
să fie mai mari şi cu câteva sute de lei lunar", se arată în textul moţiunii de cenzură a PNL. 
Liberalii mai susţin că, din cauza măsurilor Cabinetului Dăncilă, datoria publică a statului român a ajuns la 100 de 
miliarde de lei, doar în anul 2016 România împrumutând peste 24 miliarde lei. 
"În plină creştere economică, cu o guvernare PSD-ALDE, România trăieşte ca ”săracul satului, cu datoria scrisă pe 
caiet”. Din anul 2012 şi până astăzi, datoria publică a statului român a crescut cu 100 de miliarde de lei! Numai de 
la ultimele alegeri din anul 2016, aţi îndatorat România cu peste 24 de miliarde. De asemenea, nu spuneţi nicio 
vorbă despre cât scot românii din buzunar pentru a plăti dobânzi pentru datoria publică! Anul trecut s-au plătit 
dobânzi de 9,8 miliarde lei, iar anul acesta sunt programate dobânzi de peste 11,3 miliarde lei. Nu vă întrebăm 
ceea ce s-ar fi putut construi cu aceşti bani, pentru că PSD nu a construit nimic în România! Nici nu ştie şi nici nu 
poate să construiască autostrăzi, şcoli şi spitale", potrivit sursei citate.0:14 
PNL mai spune că Executivul a încercat să subordoneze politic magistraţii, lucru care afectează în mod direct 
independenţa instituţiilor din sistemul judiciar şi statul de drept în România. 
"Guvernul condus de dumneavoastră a pus sub semnul întrebării funcţionarea unor instituţii fundamentale într-
un stat de drept. Mai întâi aţi încercat să discreditaţi funcţionarea independentă a acestora, iar apoi aţi depus 
toate eforturile pentru a le subordona direct partidelor de guvernare şi forurilor de conducere ale acestora! Deşi 
nu aţi suflat un cuvânt, nici în campania electorală şi nici în programele de guvernare, obiectele principale care vă 
călăuzesc la guvernare sunt: amputarea legilor din domeniul justiţiei şi reîntoarcerea în epoca subordonării 
politice a magistraţilor. Din păcate, interesele reale ale românilor au trecut în plan secundar", îi transmite PNL 
premierului Viorica Dăncilă, conform documentului. 
Liberalii mai acuză că guvernul PSD-ALDE ignoră investiţiile în educaţie şi cercetare, în condiţiile în care acestea ar 
duce la creşterea economică sustenabilă a României. 
"Este bine că PSD a recunoscut, prin vocea unui fost ministru al educaţiei, acum câteva săptămâni, că: ”Statul, noi, 
am preferat să blocăm anumite reforme pentru că ne era mai comod”. Odată ce aţi recunoscut că există 
problema, nu aţi făcut, însă, nimic să o îndreptaţi! În Programul de Guvernare nu aţi scris că veţi ”bloca reformele 
pentru că vă este mai comod aşa”! Din păcate nu v-aţi limitat la a ”bloca” ci aţi pus în practică şi verbul ”a strica”. 
Când vine vorba despre educaţie, nu vorbim despre cifre goale, ci despre destinele a milioane de tineri şi despre 
viitorul nostru ca popor. Ştiţi că din cei 270.000 de elevi înscrişi în clasa I în perioada 2003-2004, peste 65% nu au 
o diplomă de Bacalaureat. Mai grav este că aproximativ 20% din întreaga cohortă nu au absolvit nici măcar ciclul 
gimnazial. La facultate au ajuns cu mult sub 30%, iar din aceştia, statistica ne spune că vor termina mai puţin de 
jumătate", precizează liberalii în moţiunea de cenzură. 
PNL aminteşte şi despre reforma în domeniul sănătăţii, acuzând că majorările salariilor medicilor nu vpr rezolva 
"boala cronică" de care este cuprinsă sistemul public de sănătate. 
"Majorările salariale pentru unii medici, nu pentru toţi, nu rezolvă în niciun fel boala cronică în care se zbate 
sistemul public de sănătate! De ce nu le spuneţi românilor faptul că majorările de salarii s-au făcut, în cea mai 
mare parte, pe seama bugetelor spitalelor, lăsându-le fără resurse minimale de funcţionare? De ce nu spuneţi că 
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reforma salarială din sănătate a condus la scăderi de lefuri pentru personalul auxiliar de specialitate şi la 
discriminări între profesionişti cu pregătire similară, cum ar fi farmaciştii, biologii sau chimiştii. Aţi promis 
medicamente mai ieftine, iar din cauza nepriceperii Guvernului, sute de medicamente nu vor mai fi deloc la 
dispoziţia pacienţilor. Ştim! Veţi analiza şi veţi evalua. Toate sunt la timpul viitor, poate după 2020! Pacienţii 
continuă să moară cu zile, stocurile de vaccinuri sunt în continuare insuficiente, iar dotările din majoritatea 
unităţilor sanitare pun medicii în imposibilitatea de a-şi face meseria", explică PNL. 
După depunerea moţiunii de cenzură, liderul deputaţilor liberali, Raluca Turcan, a anunţat că documentul a fost 
semnat de 152 de parlamentari şi că partidul va avea negocieri pentru a avea o susţinere cât mai mare la votul în 
plen al moţiunii. 
Liderul de grup al PNL, deputatul Raluca Turcan a depus textul moţiunii de cenzură la adresa Gvernului Dăncilă în 
timpul protestelor din Parlament. De altfel, protestatarii i-au cerut Ralucăi Turcan să ia toate măsurile să 
"oprească dictatura". 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban a declarat, marţi, că, în cazul în care moţiunea de cenzură va trece, el va fi 
propunerea partidului pentru funcţia de premier, partidul fiind pregătit să îşi asume guvernarea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protest în Parlament, în faţa sălii plenului, în timpul discursului premierului Dăncilă / Reacţia lui Dragnea 
Protest în Parlament, miercuri, în faţa sălii plenului în timpul discursului premierului Viorica Dăncilă. 
Mesajele protestatarilor din Parlament: "Ceauşescu n-a murit, este Dragnea travestit", "Cuib de hoţi şi de mafioţi" 
"Astăzi protestăm şi dumneavoastră veţi lua distanţă şi ne veţi respecta acest drept constituţional", a declarat 
unul dintre protestatari. 
Protestul are loc în timp ce în plenul Parlamentului Viorica Dăncilă ţine un discurs despre stadiul pregătirilor 
pentru preluarea de către România a preşedinţiei Consiliului UE din ianuarie 2019. 
Parlamentarii USR au fost acuzaţi că au lăsat protestatarii să intre în Parlament, deşi regulamentul intern nu 
permite acest lucru.-0:11 
Protestatarii au refuzat să iasă din Parlament la rugămintea angajaţilor şi s-au aşezat pe jos. 
Pe cine reprezintă protestatarii care scandează pe holurile Parlamentului: Să vadă cine suntem! 
Dragnea: Dacă la voi în studio vin asemenea oameni, mai faceţi emisiuni? 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a refuzat să facă declaraţii miercuri, în Parlament, supărat de atmosfera de pe 
holuri, unde zeci de protestatari #rezist au reuşit să intre şi să scandeze. 
"Voi aşa vreţi să faceţi presă? Dacă la voi în studio vin asemenea oameni, mai faceţi emisiuni? Faceţi cu cei de la 
USR", a declarat Liviu Dragnea, preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Un grup de peste 10 persoane a reuşit să intre în Parlament, în timp ce premierul Viorica Dăncilă îşi susţinea 
discursul şi să scandeze în faţa plenului. 
USR, după ce protestatarii au intrat pe la grupul parlamentar al formaţiunii: E exprimarea libertăţii 
Deputatul USR Ion Stelian a declarat, miercuri, despre protestatarii intraţi în Parlament, care în prealabil făcuseră 
o cerere pentru a intra direct la grupul USR, că aceştia sunt oameni care se exprimă liber. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan, la ieșirea din plen, referindu-se la protestatari: 'Încă nu i-au luat pe ăştia de aici?' 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, şi premierul Viorica Dăncilă au ieşit din sala plenului reunit protejaţi de agenţii de 
pază, care au făcut un cordon pentru ca protestatarii să nu ajungă în preajma celor doi. Dragnea nu a vrut să 
discute nici cu jurnaliştii. 
Singurul care a vorbit cu protestatarii a fost ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, care a fost întrebat dacă este 
vinovat de împiedicarea oamenilor să voteze în diaspora la alegerile prezidenţiale din 2014, el replicând: ”Eu sunt 
de vină şi pentru Războiul de independenţă”. 
“Încă nu i-au luat pe ăştia de aici?”, a spus Carmen Dan la ieşirea din sala de plen, potrivit news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
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 PROTESTE cu îmbrânceli în Piaţa Victoriei. Opt persoane, printre care şi un jurnalist german, ridicate de 
jandarmi. O femeie, luată cu un echipaj SMURD/ Traficul, parţial blocat  
Aproximativ două mii de oameni au protestat, miercuri, în Piaţa Victoriei, nemulţumiţi de adoptarea modificărilor 
la Codul de procedură penală. Au existat şi incidente. Zeci de protestatari s-au aşezat pe carosabil, în semn de 
protest, şi s-au îmbrâncit cu forţele de ordine. Traficul a fost parţial blocat în zonă. Opt protestatari au fost ridicaţi 
de jandarmi şi duşi la poliţie pentru audieri. 
UPDATE ora 23.47: Protestul din Piaţa Victoriei din Capitală, unde oamenii au manifestat împotriva modificărilor 
adoptate în Camera Deputaţilor la Codul de procedură penală, s-a încheiat după aproximativ cinci ore. 
UPDATE ora 23.43: Un jurnalist german a fost ridicat de jandarmi în timpul protestului din Piaţa Victoriei 
Printre protestatarii ridicaţi de jandarmi, miercuri seară, în timpul manifestaţiei din Piaţa Victoriei se numără şi un 
jurnalist german, Paul Arne Wagner, au precizat, pentru MEDIAFAX, liderii manifestanţilor. 
"Încă nu ştim câţi protestatari au fost ridicaţi de jandarmi, printre care şi colegul nostru Paul Arne Wagner, şi nici 
unde au fost duşi. Jandarmeria română nu consideră că jurnaliştii, chiar şi cei străini, au vreun drept de a participa 
şi a documenta aceste manifestaţii democratice", se arată pe pagina de Facebook a Passport Production, firmă 
care a realizat un documentar despre Liviu Dragnea, în Teleorman. 
Unul din liderii manifestanţilor din Piaţa Victoriei, Mihai Cristian Dide, a declarat, pentru agenţia de presă 
MEDIAFAX, că jurnalistul german a fost ridicat de către jandarmi, alături de mai mulţi protestatari, şi dus la poliţie. 
UPDATE ora 22.43: Şase protestatari, care au blocat traficul pe bulevardul Aviatorilor din zona Pieţei Victoria, au 
fost ridicaţi de jandarmi şi duşi la poliţie pentru audieri, anunţă Jandarmeria Capitalei. Anterior, alţi doi 
manifestanţi au fost amendaţi cu 4.500 de lei. 
"În urma incidentelor din Piaţa Victoriei provocate de un grup de persoane care au blocat traficul pe bulevardul 
Aviatorilor, jandarmii au condus la secţie 6 persoane care vor fi identificate şi ulterior stabilite măsurile de 
sancţionare", au transmis reprezentanţii Jandarmeriei Capitalei. 
Anterior, alţi doi manifestanţi care protestau în Piaţa Victoriei din Capitală au fost amendaţi cu o sumă totală de 
4.500 de lei pentru instigare la acţiuni  
UPDATE ora 22.00: Două persoane care protestau în Piaţa Victoriei din Capitală au fost amendate cu o sumă 
totală de 4.500 de lei pentru instigare la acţiuni violente, anunţă Jandarmeria Capitalei. 
"Au fost conduse la secţie două persoane, care au fost sancţionate cu amenzi în valoare totală de 4.500 de lei, 
pentru instigare la acţiuni violente cu intenţia de tulburare a adunării publice", au precizat reprezentanţii 
Jandarmeriei. 
UPDATE ora 19.40: O femeie a fost luată cu un echipaj SMURD din Piaţa Victoriei, martorii acuzând că jandarmii 
ar fi folosit spray lacrimogen. 
UPDATE ora 19.20: Câţiva protestatri s-au îmbrâncit cu jandarmii, miercuri seară, la manifestaţia din Piaţa 
Victoriei, un lider al manifestanţilor Mihai Dide fiind ridicat de către forţele de ordine. 
Mai mulţi protestatari s-au aşezat pe carosabil, blocând prima bandă care vine în continuarea Bulevardului 
Kiseleff. 
Manifestanţii strigă "Hoţii", fiind nemulţumiţi de adoptarea în Camera Deputaţilor a modificărilor la Codul de 
procedură penală. 
Traficul a fost deviat pe Bulevardul Kiseleff şi pe Bulevardul Aviatorilor către Piaţa Victoriei, potrivit Brigăzii 
Rutiere a Capitalei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mărturia jurnalistului german ridicat de jandarmi. Ce s-a întâmplat la secția de poliție 
Opt persoane, printre care și Paul Arne Wagner, un jurnalist german stabilit de doi ani în România, au fost ridicate 
de jandarmi şi duse la Poliţie, pe motiv că au blocat traficul pe bulevardul Aviatorilor, la protestul de miercuri 
seară față de modificarea Codului de procedură penală. El a povestit într-o postare pe Facebook prin ce a trecut. 
Momentul când jurnalistul german Paul Arne Wagner este ridicat de forțele speciale ale Jandarmeriei a fost 
surprins de oamenii care protestau (detalii aici). În imagini se observă cum peste zece jandarmi de la forțele 
speciale se îndreaptă către o parte a carosabilului, unde se afla și reporterul german, care era acolo pentru a 
documenta protestul. După câteva momente, el este ridicat și târât la dubă. Protestatarii i-au huiduit pe jandarmi. 
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Paul Arne Wagner a povestit prin ce a trecut: 
„A scris deja toată presa, inclusiv cea străină, despre ridicarea sau arestarea meu, dar hai să auziți și de la mine: 
astăzi am fost ridicat brusc din mulțime în timp ce documentam protestul din Piața Victoriei, de pe trecerea de 
pietoni. Semaforul a fost verde. Mă uit acum la filmări și fotografii și încerc și eu să înțeleg ce s-a întâmplat de fapt 
acolo. 
Pentru mine, cea mai importantă întrebare este: de ce au fost aduse forțele speciale, "țestoase" cum sunt 
supranumiți, și s-au aruncat pe protestatarii care s-au dovedit pașnici în mai bine de 500 de zile; și de ce 
Jandarmeria Română a creat iarăși diversiune și haos? (ne readucem aminte ca Jandarmeria Română aproape a 
lipsit cu totul de la mitingul partidelor aflate la putere, noi am documentat și asta). 
Eu sunt bine, mulțumesc pentru mesaje, am doar o vânătaie la genunchi. Dar gândurile mele merg la toți oamenii 
care au fost astăzi loviți de brațul armat al statului, și ridicați, și abuzați, așa cum văd acum în filmările colegilor de 
la Passport Productions, pe care le publicăm mâine. Pentru acești oameni loviși și învinețiți nimeni nu a sunat la 
Ambasada Germaniei, la Ministerul de Externe German sau alte instituții care au fost imediat averitzate de ceea 
ce mi se întâmpla mie - eu, jurnalist german. 
Vestea cea bună este: brațul armat al lui Dragnea se termină acolo. Poate ești luat la secție, dar stai acolo un pic, 
iei o amendă abuzivă și te întorci la protest. Chiar am auzit discuții între polițiștii ieșiți la țigară care se întrebau 
cum vor mai face treabă dacă intră în vigoare modificările la codul penal. Îmi pare rău că românii au ajuns să lupte 
încă o dată în 30 de ani pentru libertate, dar sunt alături de voi. Nu vă lăsați intimidați de abuzuri! 
Împreună cu colegii mei, documentăm protestele de mai mult de un an de zile, și consideram că cel puțin o parte 
din Jandarmeria Română a devenit o instituție scăpată de sub control, o forță opresivă care face abuzuri 
sistematice - deci organizate, ca sa ne înțelegem. 
În secția de poliție am văzut astăzi o harababură. În miezul nopții aproape, jandarmi intrau și ieșeau din camere, 
alergau, oameni erau aduși, inclusiv oameni bătrâni, cu care "organele" nu știau ce să facă. În acest timp, însuși 
jandarmul care m-a ridicat, cu niște ochi tulburi și o atitudine extrem de violentă, de brută, a stat doar lângă mine 
în secția de poliție, deși am spus că este acolo ca să mă intimideze și aș prefera să iasă. Am fost acuzat de lucruri 
contradictorii, diferite de la jandarm la jandarm, minciuni, cum că i-aș fi agresat și tot așa. Apoi ceva ciudat s-a 
întâmplat, și au încercat să ma facă să semnez un avertisment "ca să nu primesc amenda". Și să plec. Dar eu nu 
am fost lăsat nici măcar să îl citesc, așa că nu am putut semna! 
Dar tot ce vroiam să spun este că lupta voastră pentru mine, începînd de azi, a devenit o luptă personală. Sunt de 
doar doi ani în România (și nu de mulți cum tocmai a scris Flux 24 despre mine într-un exempu penibil de google-
jurnalism mixat cu propaganda), dar acum e prima dată când am simțit cu adevărat pe pielea mea abuzurile 
autorităților statului. Ne vedem mâine la protest! Acum, că am invățat limba asta grea, româna, nu am de gând să 
plec de aici prea curând.” 
(Sursa: Digi 24) 
 

 PROTESTE în mai multe oraşe din ţară faţă de modificarea codurilor penale şi guvernanţi  
Mai multe proteste au loc în ţară faţă de modificarea codurilor penale. Cei mai mulţi oameni s-au adunat la Sibiu, 
Cluj şi Timişoara, unde pe străzile centrale se circulă greu. La Galaţi, protestatarii au adus corturi pe care au 
mesaje ironice la adresa liderilor PSD, iar la Alba este ironizată Dăncilă. 
Cei mai mulţi protestatari s-au adunat la Timişoara, Sibiu şi la Cluj, aproximativ o mie de oameni până acum. 
Timişoara0:19 
Aproximativ o mie de oameni s-au adunat, miercuri seara, în Piaţa Victoriei din Timişoara pentru a protesta faţă 
de modificările Codului de procedură penală, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Protestul “Stop joc, penalilor” organizat în Piaţa Victoriei din Timişoara a fost anunţat pe Facebook, iar miercuri 
seara, peste o mie de oameni s-au adunat în centrul oraşului pentru a-şi arăta nemulţumirea cu privire la 
modificările Codului de procedură penală. 
Manifestanţii ţin în mâini steagul României, precum şi cel al Uniunii Europene şi se folosesc de tobe şi vuvuzele 
pentru a face zgomot. 
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De asemenea, protestatarii scandează “Parlament penal, marş la tribunal“, “Dragnea, nu uita, România nu-i a ta”, 
“Să vă fie frică, ţara se ridică”, “DNA să vină să vă ia”, “Noi nu suntem o naţie de hoţi”, “Afară, afară cu hoţii din 
ţară”, “Uniţi, salvăm toată România” sau “PSD, ciuma roşie”. 
Totodată, în Piaţa Victoriei a fost adus un afiş uriaş pe care scrie “Punctul 8 de la Timişoara, fără comunişti, fără 
penali”, iar unii dintre manifestanţi ţin în mâini pancarte cu mesaje precum “Toţi pentru justiţie” sau “Infractorii 
favorizaţi şi noi abuzaţi. PSD – ALDE – UDMR – CCR, grup infracţional organizat”. 
La protest şi-au făcut prezenţa şi voluntari care strâng semnături pentru campania “Fără penali în funcţii publice”. 
Proteste în ţară faţă de modificarea codurilor penale. 
Sibiu 
La Sibiu, protestatarii au pornit într-un marş Sibiu prin centrul oraşului strigând "Afară, afară, cu PSD din ţară!", 
"În democraţie, hoţii stau la puşcărie", "Rezistăm, Justiţia apărăm", ”Hoţii, hoţii” sau ”România, trezeşte-te”. 
Potrivit paginii Facebook ”Vă vedem din Sibiu”, protestul a fost organizat deoarece ”România nu se poate 
transforma într-o Republică a Crimei, oricât s-ar strădui o şleahtă de infractori”. 
Cluj 
Peste 1.000 de persoane protestează, miercuri seara, în Piaţa Unirii din Cluj Napoca faţă de modificările la Codul 
de orocedură penală, solicitând demisia Guvernului şi scandând "Nu vă fie frică, Ardealul se ridică", unii având 
tobe cu care bat ritmul scandările. 
Protestatarii s-au adunat miercuri în jurul orei 19 în Piaţa Unirii din Cluj-Napoca având cu ei steaguri tricolore şi 
ale UE, dar şi pancarte cu mesaje precum "România trezeşte-te", "Anticipate", "Fără penali", "Hoţii merg la 
închisoare nu trăiesc pe picior mare", "Şobo Dragnea la puşcărie", "Demisia şobolan penal", "Demisia Tudorel 
Toader". 
Ei scandează "Demisia", "Nu vă fie frică Ardealul se ridică", "Hai români hai cu toţi să scăpăm ţara de hoţi", "Nu 
vrem să fim conduşi de hoţi", "Liviu Dragnea La mulţi ani cu executare". Câţiva protestatari au adus tobe cu care 
bat ritmul scandărilor. 
Unul dintre protestatari a declarat că ar trebui ca toţi românii să iasă în stradă până când Guvernul PSD - ALDE va 
demisiona. 
"Acesta nu este un guvern al poporului, este un guvern al hoţilor. Tot ce vor este să subjuge justiţia în interesul lor 
personal. Au modificat codurile doar ca să îl scape pe Dragnea de puşcărie ceea ce este inadmisibil într-o ţară 
europeană", a spus acesta. 
Participanţii la protest vor să participe şi la un marş prin centrul Clujului. 
Iaşi 
Aproximativ 400 de ieşeni protestează miercuri seara în Piaţa Unirii, din oraş. Oamenii s-au adunat în centrul 
Iaşului, într-un cerc, având la ei steaguri ale României, Uniunii Europene şi un steag al Statelor Unite ale Americii, 
dar şi cu vuvuzele, nemulţumiţi de schimbarea Codurilor penale. 
Oamenii scandează împotriva PSD, a Guvernului, a Parlamentului şi a lui Liviu Dragnea. 
“PSD, ciuma roşie!”, “Dragnea la închisoare, nu la guvernare!”, “România, trezeşte-te!”, "Hoţii, hoţii!", "Hoţii stau 
la puşcărie în democraţie!", "Uniţi, salvăm toată România!", "Vrem autostradă, nu penali pe stradă!", "Vrem 
Justiţie, nu corupţie", sunt doar câteva dintre scandări. 
La protestul de la Iaşi a venit şi deputatul USR Cosette Chichirău, având o pancartă pe care scrie: "Dacă voi nu o 
vreţi, noi o vrem - Kovesi". 
Galaţi 
La Galaţi aproximativ o sută de oameni protestează faţă de modificarea codurilor penale şi guvernanţi. 
Protestatarii au amplasat în piaţa de lângă Prefectură trei corturi pe care au lipit poze cu liderii PSD şi mesaje 
ironice pentru aceştia. 
De asemenea, participanţii la miting poartă pancarte cu mesajele „Persecutaţi rebelii şi vă alegeţi cu o revoluţie”, 
„Voi apăraţi penalii, noi alegem să vă dăm jos pentru asta”, „Aţi vândut ţara bucată cu bucată, veţi plăti pentru 
asta”. 
Protestatarii au steaguri ale României şi ale Uniunii Europene şi scandează ”Hoţii”, ”PSD Ciuma roşie”, ”Jos PSD” 
sau ”ALDE şi PSD, aceeaşi mizerie”. 
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Alba Iulia 
Circa 70 de persoane protestează şi la Alba Iulia, faţă de modificările aduse codurilor penale. Un bărbat ţine în 
mâini o pancartă pe care este scris ”Hehe, orice om îi este frică de penali”, făcând aluzie la o greşeală de 
exprimare a premierului Viorica Dăncilă. 
Protestatarii s-au adunat în Piaţa Iuliu Maniu din Alba Iulia, în faţa Prefecturii, nemulţumiţi de modificările aduse 
la codurile penale, care consideră că sunt în favoarea guvernanţilor. 
Oamenii scandează lozinci precum ”Hoţii, Hoţii”, ”DNA, să vină să vă ia”, ”Justiţie, nu corupţie”, Dragnea, nu uita, 
ţara asta nu e a ta”, ”PSD, ciuma roşie” şi au pancarte cu mesaje precum ”Când nedreptatea devine lege, 
rezistenţa devine datorie #văvedem”. ”Decât conduşi de hoţi, mai bine în stradă toţi”, ”Monstruoasa coaliţie PSD-
ALDE-UDMR”. Un bărbat ţine în mâini o pancartă cu mesajul ”Hehe, orice om îi este frică de penali”, ironizând-o 
astfel pe Viorica Dăncilă care a spus, în urmă cu o lună, ”Orice om îi este frică de o plângere penală”. 
Întrebat de corespondentul MEDIAFAX de ce a ales să protesteze, un tânăr a spus că este nemulţumit, în principal, 
de modificările aduse la codurile penale. 
”Ne nemulţumesc modificările codurilor penale, sunt multe lucruri făcute în favoarea lor, decizia CCR – ordinul pe 
care l-a dat preşedintelui pentru revocarea şefei DNA – cu care nu sunt de acord, pentru că vor revocarea pentru 
a-şi duce planul la bun sfârşit, să scape Dragnea şi Tăriceanu de dosare. Din câte am înţeles vor să-l suspende pe 
preşedinte, să treacă legile Justiţiei, cu care nu sunt de acord”, a spus acesta. 
La protest participă tineri şi vârstnici, iar o parte dintre protestatari şi-au adus şi copiii. 
Braşov şi Oradea 
Proteste similare au loc la Braşov, unde au ieşit în stradă 300 de oameni, sau la Oradea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MAE a cerut detalii cu privire la Karina Ţurcan, arestată la Moscova că spiona în favoarea României/ 
Meleşcanu: Nu am primit nicio comunicare oficială în acest caz 
Ministerul Afacerilor Externe a solicitat oficial Ambasadei Federaţiei Ruse la Bucureşti detalii suplimentare şi 
clarificări cu privire la informaţiile vehiculate în mass-media rusă referitoare la cazul Karinei Ţurcan, care a fost 
reţinută la Moscova. 
”Ministerul Afacerilor Externe a solicitat oficial Ambasadei Federaţiei Ruse la Bucureşti detalii suplimentare şi 
clarificări cu privire la cazul menţionat (la informaţiile vehiculate în mass-media rusă referitoare la cazul persoanei 
reţinute la Moscova - n.r.). Din datele obţinute la acest moment, persoana vizată deţine şi cetăţenie română. MAE 
atrage atenţia asupra caracterului speculativ al informaţiilor vehiculate în mass-media ruse şi îndeamnă la 
abordarea cu precauţie a subiectului”, se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, miercuri, că nu a primit nicio comunicare oficială în 
cazul Karinei Ţurcan, femeia arestată în Rusia pentru spionaj în favoarea României, însă dacă se va confirma oficial 
arestarea, MAE îi va oferi asistenţă consulară femeii. 
"Este o situaţie care, deocamdată, se desenează doar la nivelul presei, nu avem nicio comunicare oficială din 
partea Ambasadei Rusiei pe această problemă. Este vorba într-adevăr de o cetăţeancă cu mai multe paşapoarte, 
mai multe cetăţenii, are şi cetăţenie rusă, şi moldovenească, şi română. În cazul în care va fi nevoie, suntem 
pregătiţi să îi oferim asistenţă consulară în cazul în care se va confirma oficial această reţinere a respectivei 
doamne. Singurul lucru pe care putem să îl facem şi o să îl facem este să îi oferim asistenţă consulară pentru a ne 
asigura că drepturile îi sunt respectate în condiţiile legislative din Federaţia Rusă'", a afirmat ministrul în 
Parlament. 

 
Karina Ţurcan, o femeie originară din Republica Moldova, a fost arestată în Rusia, fiind acuzată de spionaj în 
favoarea României, aceasta riscând până la 20 de ani în închisoare dacă va fi găsită vinovată, informează presa 
rusă. 
Potrivit agentiei de presă Tass, măsura arestării preventive a fost luată de Tribunalul din Lefortovo în urma cererii 
procurorilor. Ţurcan va sta în arest până pe 13 august. 
Karina Valerievna Ţurcan, angajată a companiei Inter RAO, este acuzată de încălcarea articolului 276 din codul 
penal, care se referă la spionaj, în sensul de trădare naţională. In conformitate cu legislatia din Rusia, acuzaţia de 
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spionaj se aplică numai străinilor, pe când în cazul cetăţenilor ruşi acuzaţia devine "trădare naţională" sau "a 
statului". Ţurcan riscă până la 20 de ani de închisoare. 
Potrivit site-ului companiei, Ţurcan este membră a consiliului de administraţie al companiei Inter RAO din 2012, 
conducând pentru o perioada divizia geografică Moldova — Ucraina — România, potrivit platformei de stiri 
Sputnik. 
Presa rusă scrie că Ţurcan a fost reţinută şi arestată vineri, 15 iunie, de agenţii FSB. Agenţii i-au percheziţionat 
biroul şi locuinţa Karinei Ţurcan iar "angajaţii companiei vor fi interogaţi în procesul penal ca martori", mai 
relateză Sputnik. Arestarea ei a fost făcută publică abia ieri, 19 iunie. 
Citând surse anonime, cotidianul Kommersant scrie că Ţurcan avea legături cu un om de afaceri care colabora cu 
serviciile secrete din România, informează site-ul postului Radio Europa Liberă (RFE/RL). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Peste 75 de ONG-uri acuza: Modul in care Romania transpune Directiva europeana privind spalarea banilor - 
daunator societatii civile 
Peste 75 de organizatii neguvernamentale acuza Guvernul ca s-a folosit de Directiva europeana privind spalarea 
banilor pentru a sanctiona asociatiile incomode pentru putere. 
 
Desi directiva nu impune acest lucru, Cabinetul Viorica Dancila a stabilit prin actul normativ ce transpune 
Directiva, ca si ONG-urile sa fie obligate sa raporteze la Ministerul Justitiei lista cu beneficiari. 
 
Prevederea va "ineca vocile critice din societatea civila in rapoarte pline cu CNP-uri", explica cele peste 75 de 
ONG-uri semnatare ale unui comunicat pe site-ul Centrului pentru Jurnalism Independent. 
 
"Fara niciun temei, societatea civila este plasata in aceeasi categorie de risc financiar cu furnizorii de servicii de 
jocuri de noroc si cu institutiile bancare. Fara publicarea niciunei analize de risc, asa cum recomanda standardele 
internationale in materie, ONG-urilor li se impun asadar niste obligatii de raportare la care cu greu vor face fata 
pana si profitabilele banci si pacanele", explica semnatarii. 
 
Printre semnatari se numara ActiveWatch, APADOR-CH, Greenpeace Romania, Institutul pentru Politici Publice, 
Salvati Copiii, Expert Forum, MagiCAMP etc. 
 
"Forma actuala a proiectului de lege este asadar inacceptabila pentru o societate civila functionala dintr-un stat 
european. Prevederile excesive si daunatoare referitoare la asociatii, fundatii si federatii trebuie blocate in 
Parlament", mentioneaza comunicatul. 
 
Citeste mai multe despre Peste 75 de ONG-uri acuza: Prevederile proiectului ce transpune Directiva europeana 
privind spalarea banilor - daunatoare societatii civile pe site-ul Curs de Guvernare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul George Ivaşcu, despre Roşia Montană: Pierderile statului român se pot ridica la 4,4 miliarde dolari 
Ministrul Culturii, George Ivaşcu, a solicitat amânarea deciziei privind includerea Roşiei Montane în Patrimoniul 
UNESCO motivând că trebuie protejate drepturile statului român în litigiul cu compania Gabriel Resources şi că 
pierderile se pot ridica la 4,4 miliarde de dolari. 
Într-o adresă transmisă MAE, pe 30 mai, ministrul Culturii, George Ivaşcu, cerea "transmiterea către Secretariatul 
Convenţiei Patrimoniului Mondial din cadrul UNESCO a solicitării statului român de a amâna decizia Comitetului 
Patrimoniului Mondial în cadrul celei de-a 42-a sesiuni, care se va desfăşura la Manam, Bahrain, cu privire la 
înscrierea în Lista Patrimoniului Mondial a Peisajului Cultural Minier «Roşia Montană» şi în vederea protejării 
drepturilor patrimoniale ale statului român în acest litigiu arbitral". 
Ministrul Culturii mai menţiona în adresă că înscrierea localităţii Roşia Montană în lista Patrimoniului Mondial 
UNESCO "trebuie să se realizeze în condiţiile în care acest sit să nu fie grevat de vreun litigiu". 
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"Astfel, reiterăm solicitarea fermă de amânare a luării unei decizii în acest sens", scria Ivaşcu, ministrul Culturii 
cerând şi facilitarea unei întâlniri a unei delegaţii a Ministerului Culturii cu reprezentanţi UNESCO privind acest 
subiect.-0:13 
Subiectul Roşia Montană a fost inclus pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) din 
27 iunie, la solicitarea premierului Viorica Dăncilă, informa Administraţia Prezidenţială într-un răspuns transmis 
MEDIAFAX pe 13 iunie. 
"Preşedintele este preocupat de subiectul Roşia Montană. Subiectul a fost introdus pe ordinea de zi a şedinţei 
CSAT din 27 iunie", a mai precizat, la momentul respectiv, pentru MEDIAFAX Administraţia Prezidenţială. 
"Cred că hotărârea din 27 iunie va arăta ce e cel mai bine pentru statul român. De exploatare nici nu poate fi 
vorba. Riscurile sunt ca cei care apără Gold Corporation să folosească în favoarea clientului. Ideal ar fi ca aceste 
argumente să fie luate în discuţie în CSAT", a declarat pentru MEDIAFAX, miercuri, ministrul Culturii, George 
Ivaşcu. 
Întrebat care ar fi riscurile pentru România, acesta a spus că daunele se pot ridica la ordinul a miliarde de dolari. 
"4,4 miliarde de dolari ar fi pierderea şi este vorba despre fiecare cetăţean în parte care pierde. Deoarece sunt 
banii statului", a mai spus ministrul Culturii. 
"Facem precizarea că, în cursul anului 2017, a fost înfiinţat Comitetul Interministerial pentru facilitarea pregătirii 
apărării statutului român în dosarul de arbitraj nr. ARB/ 15/ 31 - Roşia Montană, la Ministerul Finanţelor Publice, 
ministerul care gestioneaza litigiile statului român. În 22 februarie 2018, casa de avocatură care reprezintă statul 
român a depus apărarea la Curtea de Arbitraj de la 
Washington pe litigiul în cauză. Astfel, ţinând cont şi de aspectele patrimoniale sensibile în cauza ICSID (dosarul 
ARB/15/31), unde România poate pierde suma de 4,37 miliarde de dolari, Guvernul României a solicitat amânarea 
analizării dosarului depus la UNESCO până la soluţionarea litigiului de la Curtea de Arbitraj de la Washington, în 
vederea protejării patrimoniului naţional şi a intereselor financiare ale statului român", se arată într-un răspuns la 
solicitarea MEDIAFAX transmis, miercuri, de MCIN. 
Pe 7 iunie, ambasadorul României la UNESCO, Adrian Cioroianu, a declarat pentru MEDIAFAX că stoparea 
procedurii de includere a localităţii Roşia Montană în patrimoniul UNESCO, la cererea Guvernului, este o situaţie 
inedită, deoarece primise deja recomandare de înscriere în Lista Patrimoniului Mondial. 
"Asta a fost instrucţiunea pe care am primit-o, de stopare a dosarului la nivelul la care se ajunsese. El primise deja 
recomandarea de înscriere în Patrimoniul Mondial, acum câteva săptămâni, iar acest lucru urma să se discute 
peste câteva săptămâni în Bahrein, la o reuniune mai mare a Patrimoniului Mondial. Instrucţiunea pe care am 
primit-o de la Ministerul Culturii, prin intermediul Ministerului de Externe, a fost, pe de o parte, stoparea evaluării 
la nivelul la care se ajunsese şi, totodată, organizarea unei întâlniri între o delegaţie din partea unor ministere de 
la Bucureşti şi dna Rossler de la Patrimoniul Mondial. Întâlnirea a avut loc chiar în aceste zile la Paris. Patrimoniul 
Mondial urmează să dea răspuns în câteva zile, pentru că e o situaţie inedită, adică nu cred că s-a mai întâmplat", 
a declarat la momentul respectiv pentru MEDIAFAX Adrian Cioroianu. 
Cea de-a 42-a sesiune a Comitetului pentru Patrimoniul Mondial UNESCO va avea loc în perioada 24 iunie - 4 iulie. 
Ministerul Culturii a trimis, pe 4 ianuarie 2017, la UNESCO dosarul "Peisajul Cultural Minier Roşia Montană", 
pentru înscrierea în Patrimoniul Mondial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România va prelua Președinția anuală a Strategiei UE privind Regiunea Dunării 
Ziua internațională a Dunării va fi însoțită în data de 28 iunie 2018 de dezbateri privitoare la prioritățile României 
pe perioada în care va deține președinția SUERD (Strategia UE). Preluarea președinției va avea loc în luna 
octombrie la Sofia, Bulgaria. 
Dezbaterile vor avea loc la sediul Ministerului Afacerilor Externe joi 28 iunie și la acestea va participa inclusiv 
ministrul delegat pentru Afaceri Europene – Victor Negrescu. 
Potrivit unui comunicat de presă al CLDR – Comunitățile Locale Riverane Dunării, unul dintre organizatorii 
evenimentului, „marcarea anuală a Zilei Internaționale a Dunării coincide, în acest an, cu intensificarea 
pregătirilor privind preluarea Președinției Strategiei UE pentru Regiunea Dunării (SUERD), cu ocazia Forumului ce 
va avea loc la Sofia în luna octombrie 2018. Întrucât conform comunicării MAE, ca și Coordonator Național SUERD, 
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obiectivul național central va consta în identificarea de noi piețe de desfacere sau în atragerea de know-how către 
mediul de afaceri autohton, tema principală aleasă se referă la promovarea cooperării prin utilizarea clusterelor 
pentru crearea de lanțuri valorice umane și economice”. 
„Reprezentanții autorităților publice, cât și ai organizațiilor profesionale și ai altor entități ale societății civile vor 
avea prilejul să-și exprime interesul pentru organizarea anumitor evenimente sau demarării unor acțiuni apte să 
sporească vizibilitatea în sens pozitiv a demersurilor României în cadrul macroregiuni-pilot dunărene, ca și al 
întregului proces de reflecție și implementare a noii arhitecturi și rol pe plan internațional al Uniunii Europene. 
Domeniile selectate de către MAE sunt cele în care mediul de afaceri românesc excelează: fitofarmacie, IT&C, 
textile, industria lemnului, bioeconomie, industrii creative etc.”, spun reprezentanții CLDR. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Conferinţa MEDIAFAX „Fermierii României”: Anul agricol şi preţurile 2018, sub lupa specialiştilor 
Fermierii şi specialiştii din agricultură se vor reuni miercuri într-o nouă ediţie a conferinţei MEDIAFAX „Fermierii 
României”, organizată în colaborare cu Agrointeligenţa şi dedicată preţurilor corecte pentru recoltele anului 2018. 
La conferinţă va participa şi ministrul Agriculturii, Petre Daea. 
Participanţii vor încerca să ofere câteva răspunsuri cu privire la producția agricolă a anului 2018, mersul preţurilor, 
tehnologiile de ultimă oră sau prognoza agro-meteo. Ei vor estima, pe baza unor expertize de top, prețurile 
minime și maxime pe care fermierii să le aștepte la grâu, orz, rapiță, porumb, floarea-soarelui, dar și la legume-
fructe. 
Sub lupa specialiştilor se vor mai găsi şi factorii care influențează în acest an cotațiile la nivel european, dar și 
global, care sunt oportunitățile și riscurile contextului internațional, plus cele mai noi informații despre 
posibilitățile de depozitare și transport. 
Cum finanțăm agricultura, cum contribuie sectoarele bancar și nebancar, cum creștem capitalizarea agribusiness-
ului românesc, ce trebuie făcut pentru ca fermierul să nu mai vândă recolta în câmp, din remorcă, şi care sunt 
oportunitățile de achiziție pe piața internă - acestea sunt doar câteva din temele de dezbatere la MEDIAFAX 
„Fermierii României”.3 
Participanţii vor afla, de asemenea, ultimele noutăți legate de subvențiile APIA sau despre finanţările europene, 
sfaturi tehnologice cu privire la campania de recolte, dar şi - foarte important - ultimele prognoze agro-
meteorologice. 
Ca de obicei, conferinţa MEDIAFAX „Fermierii României” va fi interactivă, având speakeri din domeniile bancar, 
juridic, agro-tehnologic, cercetare-dezvoltare, producţie şi lideri ai unor organizaţii asociative relevante pentru 
sectorul agricol. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea anunță că Primăria București cumpără 100 de autobuze electrice, din fonduri europene 
Studiul de oportunitate pentru achiziţionarea celor 100 de autobuze electrice din fonduri europene a fost aprobat 
miercuri de Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB), municipalitatea sperând ca vehiculele să intre în 
circulaţie la sfârşitul anului viitor. Potrivit news.ro, suma totală pentru această achiziţie ar fi de 220 de milioane de 
euro, spune primarul Gabriela Firea, din care 186 de milioane de euro vor fi decontate de POR. 
Proiectul de hotărâre privind studiul de oportunitate a fost aprobat cu 38 de voturi „pentru” şi două abţineri. 
„Este o oportunitate pe care o avem ca primărie a Capitalei. În PMUD noi deja ne-am exprimat intenţia să 
achiziţionăm 100 de tramvaie şi 100 de autobuze electrice. Tramvaiele erau deja trecute pentru fonduri 
europene, dar cum a existat oportunitatea de a introduce şi autobuzele. Suma totală pentru această achiziţie ar fi 
de 220 de milioane de euro, din care 186 de milioane de euro vor fi decontate de POR”, a declarat primarul 
Capitalei Gabriela Firea, la începutul şedinţei de îndată a CGMB, care a început cu 40 de minute întârziere, ceea ce 
a creat nemulţumiri în rândul consilierilor generali. 
Aura Răducu, director al Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti-Ilfov, a spus 
că autobuzele electrice ar urma să intre în circulaţie pe cele 14 rute aprobate la sfârşitul anului viitor, până atunci 
urmând să ajungă în Bucureşti cele 400 de autobuze Euro 6 de la Otokar, pentru care s-a semnat deja contractul 
de achiziţie. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.news.ro/flux/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gabriela-firea_47.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„CGMB a aprobat studiul de oportunitate şi documentaţia ce urmează să o depunem pe fonduri europene cu 
termen mâine (joi, n.r.) pentru achiziţionarea a 100 de autobuze electrice care vor funcţiona pe 14 rute în 
Bucureşti. Mâine este data de depunere, apoi începe procedura de pregătire a licitaţiei şi după încheierea 
perioadei de licitaţie, urmează încheierea contractului şi efectiv achiţionarea acestor vehicule. Durata contractului 
s-ar putea să fie de aproximativ 10 luni, adică în 10 luni să primim aceste 100 de autobuze electrice. Sperăm că 
undeva spre sfârşitul anului viitor să avem efectiv echipamentele, să ruleze pe rutele Bucureştiului aceste maşini. 
Din această toamnă încep să vină autobuzele Diesel, cele 400 de autobuze, şi urmează să vină în tranşe, spre 
sfârşitul acestui an, începând din octombrie, şi anul viitor”, a spus Aura Răducu. 
Ea a explicat că cele 100 de autobuze electrice reprezintă un supliment, iar împreună cu cele 400 de autobuze 
Euro 6 vor circula în paralel cu cele pe care le are deja RATB, pentru că nu este necesară înlocuirea întregii flote. 
„Într-un an şi câteva luni, cele 400 de autobuze Euro 6 vor veni toate. O parte de autobuze vor fi scoase, sunt 
unele care au ieşit din uz şi nu mai pot fi folosite, dar pentru o parte se pot face reparaţii şi vor putea funcţiona şi 
vor putea fi utilizate. Nu toate vor fi scoase”, a spus Aura Răducu. 
Directorul asociaţiei a precizat că se pregăteşte documentaţia pentru cele 100 de troleibuze electrice, iar achiziţia 
lor s-ar putea face din fondul de mediu 
Studiul de oportunitate are peste 500 de pagini şi a fost publicat marţi seară pe site-ul Primăriei Capitalei. 
Autobuzele electrice vor fi cumpărate prin fonduri europene, acesta fiind şi motivul convocării şedinţei de îndată 
a CGMB. Conform expunerii de motive a proiectului, data limită pentru depunerea documentelor în vederea 
obţinerii fondurilor nerambursabile este 21 iunie. 
Consilierii generali s-au plâns de graba în care a fost realizat studiul de oportunitate şi a fost convocată şedinţa, 
având în vedere că au fost nevoiţi să studieze sute de pagini de pe-o zi pe alta. 
„Ne aşteptăm la o planificare mai riguroasă, mai ales pe un subiect atât de important”, a spus consilierul general 
USR Matei Ţugui. 
La rândul său, consilierul general PNL Ciprian Ciucu a spus, la rândul său, că studiul cuprinde multe informaţii 
irelevante şi a reproşat faptul că pare „pregătit pe genunchi în câteva zile”, drept dovadă stând faptul că CGMB s-
a reunit cu doar o zi înainte de data limită a depunerii documentaţiei. 
„Este un studiu cuprinzător, foarte mare, l-am primit ieri scris, iar scanat foarte prost. Nu aşa se face un studiu şi 
credeţi-mă, am văzut multe studii. Şi cuprinde multe informaţii irelevante. Observ că sunt luate doar două opţiuni 
în calcul, diesel sau electric. Nu se menţionează niciun rând că deja s-a semnat contractul cu firma aceea 
turcească ce va aduce autobuzele Euro 6 în bucureşti. Acesta este doar un studiu făcut ca să fie ataşat 
documentelor mâine. Nu vreau să cred că PMB depune proiecte de sute de milioane de euro pe care le pregăteşte 
pe genunchi în câteva zile. Drept dovadă că nu a fost pregătit acest document din timp este faptul că noi suntem 
azi aici cu doar o zi înainte de depunerea documentaţiei”, a spus Ciucu. 
În replică, Gabriela Firea a spus că studiul nu a fost realizat în grabă, aşa cum afirmă opoziţia, pentru că 
municipalitatea oricum ar fi lucrat la realizarea lor pentru achiziţionarea autobuzelor electrice din fonduri proprii, 
asta înainte să apară oportunitatea de a finanţa achiziţia cu bani europeni. 
„Am precizat la început, îmi pare rău că nu a fost toată lumea atentă, faptul că noi oricum pregăteam toate 
documentele necesare pentru a finanţa din fonduri proprii achiziţia autobuzelor. Am spus că am depus deja 
docuemtnele pentru tramvaie şi era păcat să nu mergemla decontare şi cu autobuzele. Noi oricum lucram pentru 
documentele astea. Eu înţeleg că fiecare trebuie să ia cuvântul ca să îşi marcheze personalitatea, dar haideţi să nu 
jignim nişte oameni care au muncit”, a spus Firea. 
Concluziile studiului de oportunitate propun achiziţionarea unui număr de 100 de autobuze urbane electrice de 
12 metri, adaptate persoanelor cu dizabilităţi, care să fie introduse pe liniile 137, 138, 173, 300, 311, 312, 313, 
330, 335, 336, 368, 381, 385 şi 601. Autobuzele vor avea podeaua total coborâtă şi vor fi dotate cu instalaţie de 
ventilaţie, aer condiţionat şi încălzire, precum şi cu facilităţi pentru accesul persoanelor cu handicap, vor fi 
echipate cu sisteme IT de informare a călătorilor, atât audio, cât şi video, cu sistem de supraveghere video, un 
sistem de taxare pentru carduri contactless, sistem de numărare călători, wifi şi sistem de comunicare online. 
Pe lângă cumpărarea autobuzelor sunt avute în vedere şi lucrările de infrastructură, precum instalarea de staţii de 
încărcare rapidă, iar pe anumite secţiuni de traseu se vor institui măsuri pentru fluidizarea circulaţiei autobuzelor 
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electrice, precum interzicerea parcării auto pe carosabil de-a lungul traseului sau prin realizarea unor benzi 
speciale pentru aceste autobuze. 
Documentul prezintă şi planificarea achiziţiei de autobuze pe fiecare linie în funcţie de caracteristicile tehnice. 
Autonomia autobuzelor electrice între două încărcări va fi de minim 250 de kilometri parcurşi în condiţii specifice 
Capitalei, un parcurs suficient pentru o zi de circulaţie, şi este solicitată o garanţie de minim 8 ani sau minim 
480.000 de kilometri pentru autobuze şi de opt ani pentru infrastructura de încărcare, arăta studiul de fezabilitate 
realizat de RATB pentru achiziţionarea primelor 42 din cele 100 de autobuze electrice, adoptat anul trecut în 
şedinţa CGMB din decembrie. 
Municipalitatea explică faptul că prin înlocuirea autobuzelor Diesel cu cele electrice se vor reduce noxele în 
centrul Capitalei, pentru că nu emit poluanţi. De asemenea, autobuzele electrice sunt silenţioase, fără şocuri la 
demaraj şi la frânare şi reduc zgomotul şi vibraţiile în zona centrală. 
Consilierii generali şi-au dat acordul de principiu pentru achiziţionarea a 100 de autobuze electrice în şedinţa din 
30 iunie 2017, proiectul de hotărâre fiind adoptat în unanimitate. 
Şedinţa de îndată a CGMB pentru acest proiect vine după ce comisarul european Corina Creţu spunea luna trecută 
într-o scrisoare adresată Guvernului – prezentată de PNL în Parlament – că se declară ”extrem de îngrijorată” cu 
privire la planificarea şi implementarea proiectelor de infrastructură de transport care sunt cofinanţate de Fondul 
de coeziune şi de Fondul european de dezvoltare regională (FEDER) în România. 
(Sursa: news.ro) 
 

 PROTESTE în Chişinău după anularea scrutinului prin care Andrei Năstase a fost ales primar 
Sute de persoane au protestat miercuri în Chişinău faţă de hotărârea unui instanţe judiciare de a anulare a 
scrutinului local, informează site-ul Unimedia. 
Protestul a fost organizat la apelul Partidului Acţiune şi Solidaritate, Partidului Liberal Democrat şi Platformei 
Demnitate şi Adevăr. 
Manifestanţii au pornit în marş de la Primăria Chişinăului spre sediul Partidului Democrat şi spre Piaţa Marii 
Adunări Naţionale. 
Judecătoria Chişinău a anulat, marţi seară, scrutinul organizat pe 3 iunie pentru desemnarea primarului capitalei 
Republicii Moldova, câştigat de Andrei Năstase.07 
Partidul Socialist ceruse instanţei să declare nule alegerile locale anticipate desfăşurate în 3 iunie, argumentând 
că Andrei Năstase, liderul Platformei Demnitate şi Adevăr (centru-dreapta), a organizat acţiuni electorale în ziua 
celui de-al doilea tur de scrutin. 
"Pentru mafie, nu contează votul cetăţenilor. Este o decizie arbitrară" , a declarat Andrei Năstase, citat de 
cotidianul Jurnal de Chişinău. 
Andrei Năstase a câştigat turul doi al alegerilor din Chişinău la o diferenţă de 12.644 de voturi faţă de Ion Ceban. 
Funcţia de primar interimar al Chişinăului va fi asigurată de Ruslan Codreanu până la noul scrutin, care va avea loc 
în 2019, informează Unimedia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Europol: Riscul terorist în Europa, în creştere, deşi numărul combatanţilor care se întorc a scăzut 
Numărul militanţilor care se întorc în Europa după ce au luptat pentru reţeaua teroristă Stat Islamic este în 
scădere, dar riscul producerii unor atentate în Uniunea Europeană este în creştere, arată un raport prezentat de 
Europol. 
Depistarea persoanelor care s-au radicalizat este grija principală a organizaţiilor occidentale de combatere a 
terorismului, chiar dacă multe încercări nu s-au materializat, a declarat Manuel Navarrete, directorul Centrului 
Europol de Combatere a Terorismului. 
„Cea mai mare ameninţare este revenirea persoanelor care au plecat să lupte în favoarea Statului Islamic chiar 
dacă numărul acestora este destul de scăzut”, a declarat acesta referindu-se la cei care au călătorit în Siria şi Irak 
pentru a lupta alături de militanţii de acolo. 
În ultimii ani, atacurile inspirate de organizaţia Stat Islamic s-au bazat pe metoda „lupului singuratic”, care nu 
foloseşte mai mult armament decât un cuţit sau probabil o maşină. Majoritatea atacurilor au rezultat în mai 
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puţine decese, dar sunt mai greu de oprit de către poliţie. „Chiar dacă au avut loc mai multe atacuri, acestea nu 
au fost atât de sofisticate”, a declarat Navarrete.0:15 
Numărul atacurilor şi planurilor de atac din Europa s-a dublat anul trecut, ajungând la 205. În total, 62 de 
persoane au fost ucise în atacuri teroriste, arată raportul anual Europol. 
Dintre cei aproximativ 5.000 de europeni radicalizaţi care au plecat să lupte pentru reţeaua Stat Islamic, 
aproximativ 1.500 s-au întors, 1.000 au fost ucişi, iar despre soarta celorlalţi nu se cunoaşte nimic. Majoritatea 
europenilor care au plecat erau din Marea Britanie, Franţa, Germania şi Belgia. 
Mulţi dintre militanţi au fost arestaţi. Unii dintre ei au plecat în Malaysia, Insulele Filipine sau Libia. Despre alţii se 
crede că stau ascunşi în ţări terţe, cum ar fi Turcia. 
Măsurile luate, cum ar fi controale mai stricte la graniţe şi supravegherea acestor persoane, i-au convins să nu se 
mai întoarcă în Uniunea Europeană. În anul 2017, 700 de persoane au fost arestate pe teritoriul european pentru 
activităţi islamiste. 
Având în vedere că organizaţia teroristă Stat Islamic a fost nevoită să se relocheze anul trecut din Irak şi din Siria, 
militanţii au fost nevoiţi să îşi reia activitatea acasă, în Europa, decât să plece în califat. „Acum, mesajul Statului 
Islamic s-a schimbat, a devenit mult mai dăunător şi răzbunător”, a adăugat Navarrete. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tunisian, declarat indezirabil în România timp de 15 ani pentru propagandă teroristă 
Curtea de Apel Bucureşti l-a declarat ca indezirabil pentru România pe un cetăţean tunisian, pentru o perioadă de 
15 ani, pentru propagandă teroristă, anunţă Serviciul Român de Informaţii (SRI). 
"BHA a venit in România în calitate de student în anul 2015, după ce a obţinut o viză de studii. A intrat în atenţia 
Serviciului Român de Informaţii în prima parte a anului 2018, pe fondul unor informaţii potrivit cărora acesta 
traversa un proces de radicalizare religioasă. S-a remarcat printr-un comportament specific unei persoane adeptă 
a ideologiei jihadiste, cu puternice tendinţe de izolare şi cu o activitate intensă în medii online radicale. 
Preocupările constante ale cetăţeanului tunisian pentru propaganda teroristă de pe site-urile de specialitate şi 
glorificarea atacurilor comise de membrii Daesh, au confirmat disponibilitatea lui BHA de a comite acţiuni 
violente, fie în România, fie după deplasarea în teatrele jihadiste", se arată într-un comunicat de presă al 
Serviciului Român de Informaţii (SRI). 
Bărbatul s-a identificat cu autorii unor atentate teroriste din Europa, înregistrate în perioada 2015-2018. 
La propunerea SRI, Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti a sesizat Curtea de Apel Bucureşti care l-a 
declarat indezirabil, pentru implicarea în fapte care constituie ameninţări la adresa securităţii naţionale. Bărbatul 
a fost luat în custodie publică de către Ministerul Afacerilor Interne – Inspectoratul General pentru Imigrări, 
pentru a fi scos de pe teritoriul ţării. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ungaria a aprobat legea „Stop Soros”, care interzice ajutorul pentru migranţi 
Parlamentul Ungariei a aprobat, miercuri, legea supranumită „Stop Soros”, care îi incriminează pe avocaţii şi 
activiştii ce oferă ajutor refugiaţilor în căutare de azil, relatează BBC. 
Conform legii aprobate, oricine facilitează imigraţia ilegală va fi condamnat la un an de închisoare. De asemenea, 
aceasta modifică alte opt legi existente. Guvernul lui Viktor Orban a numit legea ”Stop Soros” după miliardarul 
filantrop acuzat că susţine migranţii musulmani. 
Legea vizează orice persoană care lucrează cu organizaţii non-guvernamentale implicate în ajutorarea persoanelor 
în căutare de azil. De asemenea, măsurile au devenit mai stricte în ceea ce priveşte primirea azilului. Orice 
persoană care provine dintr-o ţară terţă poate primi azil doar dacă în ţara respectivă este persecutată în orice fel. 
Votul din Budapesta a venit la doar câteva ore după ce mai mulţi lideri europeni au decis să înceapă o discuţie 
pentru revizuirea regulilor de acordare a azilului.-0:15 
Ungaria consideră că imigraţia este o ameninţare la securitatea naţională şi este criticată la nivel internaţional 
pentru noua lege. 
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Agenţia ONU pentru Refugiaţi i-a îndemnat pe oficialii ungari să renunţe la propunerea legislativă, iar experţii din 
Organizaţia pentru Drepturile Omului a Consiliului Europei a încercat să îi convingă să amâne votul până vineri, 
pentru a avea timp să analizeze măsurile. 
Grupurile pentru apărarea drepturilor omului insistă că doar încearcă să îi ajute pe cei care au fost primiţi legal în 
Ungaria să aplice pentru azil. 
 
Un raport al Comisiei de la Veneţia obţinut de BBC spune că legislaţia Ungariei „incriminează activităţi 
organizaţionale care nu sunt legate în mod direct de migraţia ilegală”. 
În timp ce peste 400.000 de persoane au tranzitat Ungaria în timpul crizei de migranţi din 2015 încercând să 
ajungă într-o ţară vestică, Orban a cerut amplasarea de garduri pentru a micşora fluxul de oameni. Comisia 
Europeană a cerut în acea perioadă ca fiecare ţară a Uniunii Europene să accepte un anumit număr de migranţi, 
dar Viktor Orban a refuzat. 
În anul 2015, 177.000 de persoane au încercat să obţină azil în Ungaria, dar doar câteva sute au fost acceptaţi. 
Anul trecut, doar 3.200 de migranţi au primit azil. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 In timp ce la noi Guvernul PSD vrea sa ia banii din Pilonul II, UE negociaza pentru un fond european de pensii 
private 
Consiliul Uniunii Europene a avizat, marti, inceperea unor negocieri cu Parlamentul European, privind o 
propunere care i-ar ajuta pe oameni sa puna bani deoparte pentru batranete. 
Ambasadorii UE au solicitat presedintiei sa inceapa negocierile cu Parlamentul European cu privire la "produsul 
paneuropean de pensii (PEPP) ", o noua clasa de regimuri de pensii personale, de indata ce Parlamentul este 
pregatit sa negocieze, a informat Consiliul UE. 
 
Aceste regimuri de pensii personale sunt asemanatoare cu cele din Pilonul II, din tara noastra. 
Proiectul anuntat de Consiliu urmareste sa ofere mai multe optiuni persoanelor care vor sa puna deoparte bani 
pentru momentul in care ies la pensie si, in acelasi timp, sa stimuleze piata pensiilor private. 
Potrivit Comisiei, doar 27% dintre europenii cu varste cuprinse intre 25 si 59 de ani au subscris la un produs de 
pensie privata. 
 
"Produsul paneuropean de pensii va sustine planul unitatii pietelor de capital, deoarece va contribui la dirijarea 
economiilor catre investitii pe termen lung", a declarat Vladislav Goranov, ministrul Finantelor din Bulgaria, care 
detine in prezent presedintia Consiliului. 
"Acesta (produsul paneuropean - n.red.) va promova concurenta intre furnizorii de pensii, permitandu-le sa vanda 
produse de pensie in afara pietelor nationale si oferindu-le celor care economisesc mai multe optiuni pentru 
modul in care si locul in care sa-si puna economiile", a completat ministrul. 
Potrivit propunerii, PEPP ar avea aceleasi caracteristici standard indiferent de locul in care ar fi vandute. Acestea 
ar fi oferite de o gama larga de furnizori, in principal companii de asigurari, banci, fonduri de pensii ocupationale, 
societati de investitii si administratori de active. 
 
In Europa, piata de pensii private este in prezent fragmentata, din cauza unor reguli care impiedica dezvoltarea 
unei piete la nivelul Uniunii Europene. In unele state membre, piata este practic inexistenta, potrivit Consiliului. 
Pentru produsele bazate pe instrumente de piata de capital, alegerea este deseori limitata. Aceasta duce la 
costuri mai mari pentru cei care depun bani, dar si la o lipsa de lichiditate pe piete. In SUA, de exemplu, fondurile 
de pensii au un rol mai important decat in Europa ca investitori institutionali. 
Regulamentul ar adauga un cadru paneuropean pentru persoanele care doresc sa utilizeze PEPP ca optiune de 
economisire. PEPP-urile ar completa sistemele de pensii de stat, ocupationale si nationale, dar nu le va inlocui. 
 
Iata avantajele PEPP: 
- Mai multe optiuni: Cei care economisesc ar avea de ales intre mai multi furnizori de PEPP, intr-un mediu mai 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.consilium.europa.eu/en/press/press-releases/2018/06/19/pensions-council-agrees-its-stance-on-pan-european-pension-product/?utm_source=dsms-auto&utm_medium=email&utm_campaign=Pensions%3A%20Council%20agrees%20its%20stance%20on%20pan-European%20pension%20product


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
competitiv. 
- Protectia consumatorului: Regulamentul s-ar asigura ca cei care economisesc bani cunosc caracteristicile cheie 
ale PEPP. 
- Schimbarea furnizorului: Cei care pun deoparte bani ar avea dreptul sa-si schimbe furnizorul, dupa cel putin 5 
ani. 
- Portabilitate: Daca cei care strang bani parasesc tara isi pot mentine furnizorul. 
 
Urmatorii pasi 
 
Negocierile cu Parlamentul European pot continua imediat ce presedintia isi da acordul, potrivit Consiliului UE. 
Este necesara o majoritate calificata pentru adoptarea de catre Consiliu, de comun acord cu Parlamentul 
European. 
 
Situatia de la noi 
 
In ce priveste situatia pensiilor private de la noi din tara, amintim ultimul episod prin care Guvernul PSD-ALDE a 
continuat sa-i bulverseze pe romani prin alba-neagra pe care o joaca cu Pilon II, de mai bine de un an de zile: 
proiectul de lege inclus in programul legislativ al Executivului pe 2018, in care scria, negru pe alb, ca Guvernul vrea 
sa suspende plata contributiilor in perioada 1 iulie - 31 decembrie. 
 
Ca de fiecare data, dupa ce au aparut reactii in lant de la profesionisti din banci, asigurari si pensii, investitori si 
oameni de afaceri, care au cerut Executivului sa pastreze neschimbat Pilonul II, guvernantii au iesit la rampa cu 
diverse declaratii menite sa calmeze spiritele. Declaratii prin care fie au negat intentia, fie au dat vina unii pe altii 
sau au incercat sa distraga atentia oamenilor, fie de un ridicol absolut. Dar suficient de multe si de vehemente cat 
sa ne puna serios pe ganduri. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Înaltul Comisar al ONU pentru refugiaţi cere Europei să accelereze procedurile de primire a migranţilor 
relocaţi 
Înaltul Comisar al ONU pentru refugiaţi, Filippo Grandi, a cerut miercuri ţărilor europene să accelereze procedurile 
de plecare din ţările de tranzit a refugiaţilor pe care au decis să îi primească pe teritoriul lor, relatează AFP. 
 
"Am avut numeroase oferte de reinstalare" de refugiaţi de la "numeroase ţări europene", însă "ceea ce mă 
îngrijorează este lentoarea cu care se pun în aplicare plecările", a spus Filippo Grandi într-o conferinţă de presă la 
Niamey, în Niger, cu ocazia Zilei mondiale a refugiatului. 
Grandi a ajuns marţi în Niger venind din Libia, de a unde a adus grupuri de refugiaţi blocaţi în această ţară. 
"Aştept de la ţările de reinstalare (din Europa) ca procedurile să fie mai rapide, mai eficiente, mai frecvente", a 
cerut el. 
Grandi a salutat acordul dintre Înaltul Comisariat al ONU pentru refugiaţi (UNHCR) şi Niger pentru ca aceasta să 
servească drept ţară de "tranzit" pentru persoanele refugiate "vulnerabile" şi care trăiesc în principal în tabere de 
"detenţie" libiene. 
Însă "este nevoie ca aceşti oameni să plece din Niger" pentru "a nu rămâne acolo prea mult timp", a explicat el. 
Or, în şase luni doar 200 de persoane au plecat din Niger, în timp ce alte 1.200 abia au ajuns din Libia, a adăugat 
el. 
Statele europene invocă "necesitatea întăririi vigilenţei de-a lungul coastelor libiene" şi "este dreptul lor", dar în 
acest caz "inevitabil vor exista oameni care se vor afla în situaţii extrem de dificile în Libia", a mai atras atenţia 
Grandi. 
 
Libia este o ţară de destinaţie şi de tranzit spre coastele europene pentru mii de migranţi africani, care profită de 
instabilitatea politică din această ţară. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
 
Liderii a zece ţări europene se vor reuni duminică la Bruxelles pentru a discuta despre "soluţii europene" la 
provocarea reprezentată de migraţie, printre care o înăsprire a obligaţiilor impuse solicitanţilor de azil pentru a 
aplana tensiunile între statele membre. 
 
Joi, Filippo Grandi va vizita centre de primire de refugiaţi de la Agadez, în nordul Nigerului, mare zonă de tranzit 
pentru migranţi cu destinaţia Libia şi Europa.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Rusia condamnă suplimentarea capacităţilor NATO în Europa de Est, avertizând că efectivele din Crimeea pot 
respinge orice atac 
Administraţia Vladimir Putin a avertizat, miercuri, că efectivele ruse din Crimeea pot respinge orice atac inamic, 
denunţând suplimentarea capacităţilor militare NATO în România, Polonia, Bulgaria şi ţările baltice.ă foto: 
Mediafax 
"În Peninsula Crimeea a fost creată o combinaţie unică de forţe militare, iar această forţă este consolidată în mod 
constant. Sistemul avansat de arme ultramoderne nu va lăsa nicio şansă unui potenţial inamic care ar îndrăzni să 
atace acest teritoriu autohton rus", a declarat Serghei Şoigu, ministrul rus al Apărării, cu ocazia primei reuniuni 
pentru apărare desfăşurată în Sevastopol. 
"Această regiune a avut mereu o importanţă uriaşă pentru Rusia. (...) Crimeea continuă să joace un rol de cea mai 
mare importanţă în menţinerea securităţii militare a Rusiei", a subliniat Serghei Şoigu, citat de agenţia Tass. 
Rusia a anexat în 2014 regiunea ucraineană Crimeea, decizia fiind condamnată dur de Statele Unite şi de Uniunea 
Europeană. 
Ministrul rus al Apărării a dat asigurări că Rusia nu mobilizează efective militare pe linia de contact cu statele 
membre NATO. "Vreau să menţionez că nu mobilizăm trupe pe linia de contact cu state membre NATO, nici măcar 
în regiunea baltică", a subliniat el. 
Însă Serghei Şoigu a observat că Alianţa Nord-Atlantică a suplimentat capacităţile ofensive în apropierea 
frontierelor Rusiei. "Pe fondul isteriei statelor baltice şi Poloniei privind o presupusă agresiune rusă care s-ar 
pregăti împotriva lor, forţa contingentelor NATO din regiunea baltică, din Polonia, România şi Bulgaria a fost 
suplimentată de la 2.000 la 15.000 de militari începând din 2015", a amintit Serghei Şoigu. 
Alianţa Nord-Atlantică a aprobat în 2016 planul de consolidare a prezenţei militare în Europa de Est, prin 
desfăşurarea a mii de militari în Polonia şi în ţările baltice. O structură multinaţională NATO urmează să fie 
staţionată în România. În plus, Alianţa a preluat controlul asupra sistemului antirachetă, care include nave 
americane dotate cu sisteme antibalistice în largul Spaniei, un radar în Turcia şi elementele de interceptare din 
România. Rusia a avertizat în mai multe rânduri că este "extrem de preocupată" de instalarea sistemelor 
antibalistice NATO în România şi Polonia, afirmând că sunt interzise prin Tratatul privind Forţele nucleare 
intermediare (INF) şi avertizând că va lua măsuri pentru a se apăra. 
(Sursa: Mediafax) 
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